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RÁKÓCZI

Húsvét

Húsvét éjszakáján mindig felolvasunk többek között egy 
történetet a Bibiliából, az Egyiptomból való kivonulás történetét. 
Nagyon fontos része ez a feltámadást ünneplő liturgiának, mert 
a gyökerekre mutat rá. 

Röviden a történet arról szól, hogy kb. 1200 évvel Krisz-
tus előtt Isten választott népe Egyiptomban megsokasodott. A 
történelem Ura rendezte így sorsukat, hogy életteret kapjanak 
és valóságos néppé váljanak Izrael fiai, Ábrahám családja. Az 
egyiptomiak tartottak tőlük, ezért szolgamunkára fogták őket, 
életüket, sorsukat pedig nagyon megnehezítették, hogy ne soka-
sodjanak. Egyszer aztán, mikor az Úr elérkezettnek látta az időt, 
kiválasztott egy embert, Mózest, hogy vezesse ki népét a szol-
gaságból, vagyis a már megfelelő sokaságú nép kezdjen önál-
ló életet. Vándoroljon el az Isten által az ősatyáknak megígért 
földre, telepedjen le, és szervezze meg államiságát.

Nem volt olyan egyszerű ez a „kivonulás”, mert a fáraónak jól 
jött az olcsó munkaerő, nem akarta csak úgy kiengedni őket az 
országból. A 10 csapásként ismert természeti jelenségek, katasz-
trófák épp akkor és épp ott történt egymásutánja pedig hatal-
mas figyelmeztetés volt, hogy  Isten akaratának nem tanácsos 
az útjába állni. Ezért hát nagy nehezen, de elindulhatott a nép 
Mózes vezetésével. Aztán jött az első nagy akadály: a Vörös-
tenger. A Sás-tenger nevű mocsaras résznél Isten megmutatta, 
hogy komolyan gondolta hívó szavát és valóban segíti népét. 
Átkeltek a tengeren, az őket üldöző egyiptomi hadsereg (mivel a 
fáraó időközben meggondolta magát, és utánuk küldte seregét) 
odaveszett a mocsaras tengerben. Isten olyan ereje mutatkozott 
itt meg első ízben a nép előtt, amely alkalmat adott arra, hogy 
összekovácsolódjanak, valóban egy néppé kezdjenek válni. A 
tengeren való átkeléssel új korszak kezdődött az újdonsült nép 
életében, mely sok-sok viszontagságon és élményen át vezetett 
oda, hogy több mint egy évezred múltán eljöjjön köztük a világ 
Megváltója. A zsidó nép innentől kezdve minden évben megün-
nepelte ezt az eseményt, amikor Isten ereje olyan helyzetben mu-
tatkozott meg előttük, amelynek megoldására ember önerejéből 
képtelen (vagyishogy gyalogszerrel átkelni a tengeren). 

Kivonultunk Egyiptomból
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Húsvét
Miért olvassuk fel minden 

húsvétkor ezt a történetet? 
Azért mert az Egyiptomból 
való kivonulás (exodus) a mi 
újjászületésünknek is előképe. 
Újjászületésünk akkor történt, 

mikor a keresztségben részesültünk. Mi akkor „vonultunk 
ki”, és lettünk részesei Isten legnagyobb ajándékának. Az 
örök élet belépőjegyét adták a kezünkbe, vagy inkább vésték 
a lelkünkre. Ahhoz az örök élethez vezető lehetőséget, amit 
Jézus Krisztus a kereszthalála és feltámadása által szerzett 
meg nekünk. Ez is olyan, amit embernek önerőből elérni le-
hetetlen. Isten mutatja meg mindenkinek személyes útját az 
üdvösséghez, ő jár előttünk, ő műveli a kisebb-nagyobb cso-
dákat az életünkben. Teszi mindezt azért, mert szeret, mert 
fontosak vagyunk neki. Nekünk se könnyű új életet kezdeni, 
mert talán fel kell adni a már jól berögződött viselkedésün-
ket, szokásainkat, és követni a hívó szót.

Nagyböjt a megtisztulás ideje, húsvét az újjászületésé. 
Legtöbbünket megkérdezésünk nélkül, kicsiny korunkban 
kereszteltek meg, nem mi dönthettünk, hogy vállaljuk-e ezt 
az utat. Azonban minden év húsvétján alkalmunk nyílik arra, 
hogy ünnepélyesen megújítsuk válaszunkat Isten hívó sza-
vára. Ugyanazok a kérdések hangzanak el a húsvét éjszakai 
liturgiában, mint akkor, mikor a keresztségben részesültünk. 
És most már mi válaszolunk, személyesen: igen, hiszek az 
egy Istenben, aki teremtette a világot, hiszek Jézus Krisz-
tusban, aki meghalt értem és feltámadt, hiszek a Szentlélek-
ben, hiszek az Anyaszentegyházban, amely katolikus (azaz 
egyetemes), hiszem az örök életet, melyet Jézus halálának és 
feltámadásának érdeméből kaptam, és járni akarok azon az 
úton, melyen Isten vezet szeretetével az örök Haza felé.

Valami olyan lelket rengető vallomás ez, ami nem lehet 
csupán szó, nem elég, ha csak úgy félig-meddig mondja az 
ember. Olyan ez, mint ott Egyiptomban, mikor Mózes ki-
áltotta a sokszázezres népnek, hogy indulunk, Isten kivezet 
minket innen, és új életünk kezdődik – a nép pedig megin-
dult. Az idei húsvét újabb alkalom, hogy elgondolkodjunk: 
akarunk-e tovább is arra menni, amerre mózesi határozott-
sággal az Anyaszentegyház szaván keresztül a Szentlélek 
vezet immár kétezer éve. Izrael fiai gyakran kétségbe es-
tek, elbizonytalanodtak, vissza akartak menni Egyiptomba 
a szolgai, de megszokott életbe. Hányszor és hányszor vált 
kicsinyhitűvé a nép, de mindig voltak, akik újra lelkesítették 
őket, míg végül negyven év vándorlás után elérték az ígéret 
földjét. Mi is hányszor és hányszor kívánkozunk vissza abba 
az életbe, amiben még Isten se parancsoljon nekünk – mint-
ha az valami csodálatos lenne, hiszen olyan csábító. 

Ember! Térj meg, válaszolj Isten szerető hívására húsvét-
ról húsvétra, napról napra. Még nem vagy elkésve, csak halld 
a hangot a szíved mélyén, merd meghallani és válaszolni rá, 
mert ott Jézus szelíd szava szólít, és hív téged: „Nézd, én az 
életemet adtam érted! Meghaltam és föltámadtam, hogy ne-
ked üdvösséged, mennyországod legyen. Jöjj, és járj az Élet 
útján, vonulj ki Egyiptomodból, és indulj el a mennyei haza 
felé azon az úton, amelyet én mutatok neked!”

Kómár István  plébános

A HÚSVÉT ÜNNEPLÉSE
Megváltásunk szent titkát, a kereszténység legnagyobb 
ünnepét, húsvétot idén is szandaszőlősi, rákóczifalvai 
és rákócziújfalusi hívek közösen ünnepeljük meg nagy-
csütörtökön, nagypénteken és húsvét éjszakáján (nagy-
szombaton este). Az ünnepek rendje a következő lesz:

Nagycsütörtök (ápr.21): Este 6 órakor az 
utolsó vacsora emlékezetére bemutatott 
szentmisét napot a SZANDASZŐLŐSI 
templomban (Krúdy 93.) ünnepeljük 
meg az este 6 órakor. 
½ 6-ra jöjjön a rákóczifalvi templom-
hoz aki szeretne átjönni, de nincs mivel. 
Valamilyen járműről gondoskodunk, és 
természetesen visszafelé is.

Nagypéntek (ápr.22.): Jézus kereszt-
halálának napja. Ezt a napot itt, a 
RÁKÓCZIFALVI templomban (Sza-
badság tér 5.) ünnepeljük meg az este 
6 órakor kezdődő liturgiában. (Krisztus 
szenvedéstörténetét, a passiót a szandai 
és a rákóczifalvi templom egyesített kó-
rusa énekli.) 
  
Nagyszombat (ápr.23.): Reggel 9 órától egész nap 
nyitva lesz a templom, hogy bárki betérhessen a Jézus 
sziklasírját jelképező szentsírhoz csendes imádkozásra, 
feltámadást váró virrasztásra.
Húsvét, Krisztus feltámadásának ünneplése szom-
baton este a sötétedéskor, este 8 órakor kezdődik a 
SZANDASZŐLŐSI templomban 
(Krúdy 93.)). A liturgia és a szentmise 
végén (kb.22 órakor) gyertyás feltáma-
dási körmenetet tartunk. 
½ 8-ra jöjjön a rákóczifalvi templom-
hoz aki szeretne átjönni, de nincs mivel. 
Valamilyen járműről gondoskodunk, és 
természetesen visszafelé is.

Húsvétvasárnap (ápr.24.):  a megszokott rend szerint 
délelőtt 11 órakor lesz ünnepi szentmise. Ez alkalommal 
részesülnek a keresztség és az első szentáldozás szent-
ségében azok a felnőttek, akik erre régóta készülnek 
(katekumenek) 

Húsvéthétfőn is vasárnapi rend szerint, vagyis dél-
előtt 11 órakor lesz szentmise.

Áldott, szép húsvétot kívánunk mindenkinek!
Kómár István plébános

és a Rákóczifalvai Római Katolikus Egyházközség tagjai
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   Vendégváró húsvéti finomságok

Kedves Olvasó! 
Itt a tavasz, a jó idő, csinosítjuk kertünket, takarítjuk házunkat: 

készülődünk az ünnepre. A tavaszi fáradtságot legyőzi a ragyogó 
napsütés, nyílnak a virágok, sokat vagyunk a szabadban. A böjti 
időszak lezáródásával ránk köszön az ÜNNEP! Olyan jó, hogy 
a hétköznapok között Isten megáldott bennünket ünnepekkel, 
amikor kicsit megállhatunk, és fellélegezhetünk. Visszatekintünk 
az elmúlt időkre, és előre nézünk, a még ránk váró eseményekre. 
Összegyűlik a család, a szerencséseknél több generáció, és 
élvezzük az együttlét örömét. Elmegyünk templomba, ünneplőbe 
öltözik testünk és lelkünk egyaránt. Feltöltődünk.

De mi is az, ami minderre okot ad? A megváltás. Hiszen Jézus 
Krisztus húsvétkor váltott meg bennünket a halálból, az életre! A 
húsvét az élet ünnepe, az örök életé! 

Kívánok minden Olvasónak Istentől megáldott, szép húsvéti 
ünnepet!

Húsvét hétfőn a legtöbb családnál vendégjárással telik 
a nap. A lányos házaknál várják a locsolkodókat és finom 
falatokkal kínálják őket. Ilyenkor a háziasszonyok sem a 
konyhában töltik idejüket, már előre készülnek a vendégek 
fogadására. A legcélszerűbb többféle, hideg étellel, falatkákkal 
készülni, kihasználni a tavasz első friss zöldségeit. 

Ezekből a falatkákból, salátákból azonban ha csak lehet 
ne hiányozzon a hagyományos füstölt sonka. A vendégeket 
szívesen kínáljuk finomabbnál finomabb itókákkal is ezen a 
jeles napon. Célszerű olyan süteményekkel várni őket melyek 
segítenek az alkohol minél előbbi feldolgozásában, általában 
szívesebben fogy ekkor a sós sütemény.

Sonka saláta retekkel:
Hozzávalók:1db sárgarépa, 1 lilahagyma, 1cs. piros 

„hónapos”retek, 1db fejes saláta, citromlé, 5 ev. kanál salátaolaj, 
néhány bazsalikom levél, só, 8 vékony szelet parasztsonka

A salátát falatnyi darabokra tépjük, a hagymát és a 
retket vékony szeletekre vágjuk, a répát durva reszelőn 
lereszeljük. A bazsalikomot összezúzzuk a sóval, olajjal 
citromlével meglocsoljuk. A zöldségeket salátástálba tesszük, 
meglocsoljuk a fűszeres olajjal, összekeverjük és rátépkedjük 
a sonkát.

Magyaros tojáskrémmel töltött sonkaszeletek:
Hozzávalók:
10 szelet parasztsonka, 3db főtt tojás, 2 ev. kanál mustár, 

5 dkg margarin, pirospaprika, bors, só
A főtt tojásokat áttörjük, összekeverjük a hozzávalókkal. 

A tojáskrémet habzsákba töltjük, a tölcsér alakra feltekert 
sonkaszeletekbe töltjük, hűtőszekrényben alaposan kihűtjük. 
Tálaláskor salátalevelekre helyezzük, tojáskarikákkal és 
idény salátával kínáljuk. 

Főtt, füstölt csülök:
Hozzávalók:1 db füstölt hátsócsülök, szemes bors, 

babérlevél, 5 gerezd fokhagyma
A csülköt fél napra hidegvízbe áztatjuk, hogy a só alaposan 

kiázzon belőle. Friss vízbe 
téve a fűszerekkel feltesszük 
főni. Olyan puhára kell 
megfőnie, hogy a csontokat 
könnyen ki tudjuk húzni belőle. Éles késsel hosszában kissé 
bevágjuk, hogy könnyen feltekerhessük. Kötözött sonka 
módjára feltekerjük, alaposan kihűtjük. Az ünnep napján 
felszeleteljük, főtt tojással, primőrökkel kínáljuk. Főleg 
olyan vendégek értékelik, akik szeretik a kissé zsírosabb 
falatokat, nagyszerű az itókák mellé.

Locsolóváró túrós ropogós:
Hozzávalók: 50 dkg margarin, 70 dkg liszt, 40 dkg túró, 

15 dkg reszelt sajt, 1 tojás a megkenéséhez, só
A margarint, lisztet, túrót, sót összegyúrjuk, hűtőszekrényben 

egy órát pihentetjük. Ezután lisztezett deszkán 3-4 milliméter 
vastagságúra kinyújtjuk, felvert tojással megkenjük, reszelt 
sajttal meghintjük és derelyevágóval 3×3 cm nagyságú 
lapocskákra vágjuk, előmelegített sütőben ropogósra sütjük.

Fűszeres borstangli: 
Hozzávalók:  35 dkg liszt, 2,5 dkg élesztő, 1 dl tej, 15 dkg 

margarin, cukor,
1 ev.kanál provence-i fűszerkeverék, só, 2 tojás, 15 dkg 

reszelt sajt, 1 tk. erős pirospaprika, köménymag.
Az élesztőt a cukros langyos tejben felfuttatjuk, 

hozzáadjuk a lisztet, fűszerkeveréket, margarint, sót 
és a szokásos módon kelt tésztát készítünk. Lisztezett 
deszkán 4 -5 milliméter vastagságúra nyújtjuk, megkenjük 
tojássárgájával. Megszórjuk reszelt sajttal, 2,5 cm széles és 
25 cm hosszú csíkokra vágjuk, a csíkokat megcsavarjuk és 
sütőpapírral bélelt tepsibe rakjuk. A maradék tojássárgáját 
pirospaprikával elkeverjük és megkenjük vele a stanglikat. 
Megszórjuk durva sóval, vagy egész köménymaggal, és 15 
perc alatt előmelegített sütőben arany barnára sütjük.

Kellemes húsvéti ünnepeket kívánok olvasóinknak.
Feketéné Molnár Zsuzsanna /F.M.Zs./

Húsvét

Alkalmaink:
Április 22-én 16 órá-
tól Nagypénteki Pas-
sió a gyülekezeti te-
remben.

Ünnepi úrvacsorás Is-
tentiszteletünk április 
24-én 8,30-tól lesz a 
Református Templomban.
Mindenkit szeretettel várunk!

Tisztelettel: Kupai-Szabó Tímea 
református lelkipásztor

REFORMÁTUS EGYHÁZ



RÁKÓCZI RÁKÓCZIRÁKÓCZI RÁKÓCZI

5

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

                                                                                                         Képviselő-testületi ülés
Rákóczifalva Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 
2011. március 9-i soron kívüli nyílt ülésén határozott az 
alábbiakról:

- Módosításra kerül a Falugondnokság Kft. alapító okirata; 
a módosításnak megfelelően az ügyvezető, Barabás István 
megbízatása 2008.11.18. napjától határozatlan időre szól. 

- Rákóczifalva Város Képviselő-testülete ad hoc bizottságot 
hozott létre, amely javaslatot tesz a képviselő-testület részére 
külterületi önkormányzati ingatlanok és a Falugondnokság 
Kft. értékesítésére beérkezett ajánlatok elbírálására.

- a képviselő-testület meghatározta azon szempontokat, 
melyek alapján előnyben részesítik az egyes pályázókat a 
Falugondnokság Kft. értékesítésére kiírandó nyílt meghívásos 
pályázat elbírálásánál.

- a képviselő-testület meghatározta azon szempontokat, 
melyek alapján előnyben részesítik az egyes pályázókat az 
Önkormányzat kizárólagos tulajdonában álló Rákóczifalva 
külterületi ingatlanokra (a 442-es út melletti szántó) kiírt 
nyílt pályázat elbírálásánál, továbbá a képviselő-testület 
felhatalmazta a polgármestert a tárgyalások lefolytatására a 
leendő vevőkkel a szerződések előkészítése érdekében. 

Rákóczifalva Város Önkormányzat Képviselő-testülete a 
2011. március 31-i soron kívüli ülésén határozott az 
alábbiakról:

- Rákóczifalva Város Önkormányzat Képviselő-testülete 
pályázatot írt ki a köztemető üzemeltetésére.

- Rákóczifalva Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete felhatalmazta a polgármestert, hogy a Rákóczifalva 
Arany J. út folytatásában lévő (Jókai, Béke út közötti) 
kivett „közforgalom elől elzárt magánút” művelési ágba 
tartozó ingatlan tulajdonjogi rendezési tárgyában az ingatlan 
tulajdonosával a szükséges tárgyalásokat lefolytassa.

- Rákóczifalva Város Önkormányzatának Képviselő-
testülete tagsági viszonyt létesített a Szolnok és Térsége 
Turizmusáért Egyesülettel. 

- A képviselő-testület elfogadta az Egyesület 
Alapszabályát, továbbá kijelölte a polgármestert az Egyesület 
munkájában történő részvételre, aki évente tájékoztatást ad a 

képviselő-testületnek az elvégzett feladatokról.
- A Polgármesteri Hivatal összegyűjti a település turisztikai 

fejlesztési elképzeléseit, s összehangolja ezeket a Szolnok 
és Térsége Turizmusáért Egyesület szakmai és pályázati 
programjával.

- az Általános Művelődési Központ Szervezeti és Működési 
Szabályzatába bekerült A TANULÓK RENDSZERES 
EGÉSZSÉGÜGYI FELÜGYELETE ÉS ELLÁTÁSA c. 
fejezet részébe:

- Ha egy diák, tanár és a személyzet más tagja az 
iskolában történő tartózkodása során betegszik meg légúti/
emésztőrendszeri tünetekkel, akkor őt javasolt elkülöníteni 
és mielőbb hazabocsátani.

- Amennyiben a megbetegedések halmozottan vagy 
súlyos formában fordulnak elő egy adott közösségben (pl. az 
osztálytársak között), azonnal értesíteni kell az iskolaorvost/
iskolavédőnőt, aki megteszi a szükséges intézkedéseket 
(pl. népegészségügyi szakigazgatási szerv értesítése, rajtuk 
keresztül a háziorvosok értesítése). 

-Ez a Virágoskert Óvoda és Bölcsőde Szervezeti és 
Működési Szabályzatába is bekerült.

- a képviselő-testület a Virágoskert Óvoda és Bölcsőde 
bölcsődei intézményegységben a nyári zárás időtartamát két 
hétben, időpontját 2011. június 27. – 2011. július 08. között 
jóváhagyta. 

- a képviselő-testület 2011. évben 100 000,- Ft, azaz 
egyszázezer forintot határozott meg a közművelődési 
érdekeltségnövelő támogatás önrészének, mely összeget a 
költségvetési rendelet tartalmazza.

- a képviselő-testület határozatának megfelelően az 
önkormányzat támogatási igényt nyújt be az önhibájukon 
kívül hátrányos helyzetben lévő települési önkormányzatok 
támogatására kiírt pályázaton.

- Kétpó Község Önkormányzata megkereste 
Rákóczifalva Város Önkormányzatának Képviselő-testületét 
körjegyzőség alakításával kapcsolatban. Rákóczifalva Város 
Önkormányzatának Képviselő-testülete kinyilvánította, hogy 
Kétpó Község Önkormányzatával körjegyzőséget nem kíván 
alakítani.

HÁZIORVOSI SZOLGÁLAT   Rákóczifalva, Szabadság tér 8.
Rendelési idők:

I. körzet
Dr. Bodács Zsófia
Tel.: 441-015

Hétfő        14.00-18.00
Kedd         08.00-12.00
Szerda      14.00-18.00
Csütörtök 08.00-12.00
Péntek      12.00-16.00 

II. körzet
Dr. Varga Dudás Katalin
Tel.: 441-024

Hétfő        08.00-12.00
Kedd        15.00-19.00
Szerda      11.30-15.30
Csütörtök 15.00-19.00
Péntek      08.00-12.00

III. körzet
Dr. Korpás László
Tel.: 441-022

Hétfő       14.00-18.00
Kedd        11.30-15.30
Szerda      08.00-12.00
Csütörtök 11.30-15.30
Péntek      14.00-18.00

Ügyeleti idők:
Kijáró ügyelet
Hétfőtől Csütörtökig: 16.00 – 8.00
Pénteken: 1600 - tól  Hétfő reggel 800 – ig
Ambuláns ügyelet: 
Péntek                 19.00 – tól  Hétfő 7.00-ig 

A Hetényi Géza Kórház felnőtt ügyelete az 
56/373-373 telefonszánom érhető el.
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   Remondis

   Tüdőszűrő vizsgálat

A Remondis Kft. arról tájékoztatta a Polgármesteri Hivatalt, 
hogy a napokban lakossági panasz érkezett hozzájuk, mely 
szerint a kihelyezett tárolóedények nem kerültek kiürítésre.

A Remondis Kft. a bejelentett panaszt kivizsgálta. 
A vizsgálat eredménye szerint ezekben az esetekben a 
tárolóedények nem kerültek időben kihelyezésre.

A szűrés helye: Varsány Közösségi Ház
Rákóczifalva, Szabadság tér 10.
A tüdőszűrő vizsgálat 40 éves kor felett ingyenes. A 14 

és 40 év közötti személyeknek is javasolt a szűrésen való 
részvétel, viszont számukra vizsgálati díj megfizetése ( 
jelenleg 861 Ft) szükséges. A vizsgálati díjat postai úton - a 
tüdőszűrés helyszínén kérhető csekken - lehet befizetni.

18 év alattiak szűrése szülő jelenlétében – vagy írásos 

A Remondis Kft. kérésére felhívjuk a tisztelt lakosok 
figyelmét, hogy a kukák kiürítése az adott elszállítási napokon 
reggel 7 órától 20 óráig történhet, így a sikeres kiürítés 
érdekében a tárolóedényeket reggel 7 óráig szíveskedjenek 
kihelyezni.

Polgármesteri Hivatal

Tisztelt Lakosok!
A kötelező egészségbiztosítás keretében igénybe vehető betegségek megelőzését és korai felismerését szolgáló tüdőszűrő 
vizsgálat városunkban  2011. május 18. - 2011. május 31.  közötti napokon vehető igénybe

Hétfő 12.00 – 17.00 óra 
Kedd 08.00 – 13.00 óra 
Szerda 12.00 – 17.00 óra 
Csütörtök 08.00 – 13.00 óra 
Péntek 08.00 – 13.00 óra 
 

Szűrési időpontok:

beleegyező nyilatkozatával – és iskola orvosi beutalóval 
végezhető el. 

A vizsgálatra kérjük, hozza magával:
- a személyazonosító igazolványát 
- lakcím igazoló hatósági igazolványát
- TAJ kártyáját
Kérjük, hogy szűrés alkalmával szíveskedjen jelezni: ha 

az előző szűréshez képest névváltozás történt, a hozzátartozó 
elhalálozását, illetve a terhességet.

 Török István   jegyző

2011. február 1-je óta Török István személyében új jegyző 
vezeti Rákóczifalva Polgármesteri Hivatalának hatósági 
munkáját. Ő nem ismeretlen a helyi lakosság számára, hiszen 
korábban, hosszú éveken át aljegyzőként tevékenykedett. Kis 
kitérő után pályázta meg a megüresedett jegyzői állást, és az 

JEGYZŐ
önkormányzati testület választása őrá esett. 

pbm – Engedd meg, hogy gratuláljak. Én úgy érzem, hogy 
személyeddel egy nagyon jó szakember került az apparátus 
élére, hiszen nagyon jól ismered a települést. Pontosan ezért 
elsőként arra keresném a választ, hogy ismerve Rákóczifalva 
helyzetét, mi vitt rá, hogy mégis megpályázd az állást, hisz 
mindannyian tudjuk, ez nem egy sétagalopp. 

TI – Köszönöm szépen. Valóban ez a pálya mostanság 
nem egy sétagalopp. Egyre többet lehet hallani, olvasni az 
önkormányzatok nehéz anyagi helyzetéről. Sajnos ez alól 
Rákóczifalva sem kivétel. Amikor vezetőként döntést kell 
hozni, arról, hogy hogyan tovább? Nem egyszerű. Mégis 
mit vitt rá, hogy megpályázzam a jegyzői állást? Talán 
az, hogy alapvetően optimista ember vagyok, hiszek egy 
szebb jövőnkben, mindig is hittem. Számomra a jegyzői 
állás egyfajta szakmai csúcsot jelent. Azonban pályázatom 
benyújtása nemcsak szakmai, hanem érzelmi döntés is volt. 
Egyrészről az motivált, hogy itthon dolgozhatok, az itteni 
emberekért teszem, amit teszek, illetve amit tennem kell, 
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másrészről mindezzel együtt megtiszteltetésnek veszem és 
nagy kihívás is, hiszen óriási felelősséget vettem a vállamra. 
Azt gondolom, hogy a helyben lakás, az önkormányzat, 
a település és az emberek mindennapos gondjainak, 
problémáinak ismerete, valamint a korábbi pályafutásom – 
most már nevezhetem így – nagy előnyt jelent. Tudtam, azt 
is, hogy a lakosság, a Polgármesteri Hivatalban többnyire a 
volt kollégák, akikkel együtt dolgoztam, visszavártak. Aztán 
a képviselő-testület tagjai közül is a többséggel már volt 
munkakapcsolatom és nem utolsó sorban polgármester úr 
személye. Hiszen a jegyzőnek és polgármesternek szorosan 
együtt kell dolgoznia és kell, hogy közös céljaik legyenek, 
e nélkül nem megy. Ha mi ketten nem tudnánk megegyezni 
a döntések előkészítése, illetve meghozatala során, akkor 
hosszú távon az Önkormányzatot, illetve a Polgármesteri 
Hivatalt sem lehetne jól működtetni. Szerencsére polgármester 
úr nagy tapasztalattal rendelkező közigazgatási szakember 
és az eddig eltelt két hónap is bizonyította számomra, hogy 
a célok megvalósítása során sok mindenben közösek a 
gondolataink. 

pbm – Kérlek, egy kicsit beszélj önmagadról, életutadról, 
arról, hogy hogyan kerültél Rákóczifalvára és hogy érzed 
magad itt. 

TI – Ifjú koromban mindig azt mondogattam, hogy bárhol 
jó lenne dolgozni, csak a négy fal között, egy irodában ne 
kelljen. Ehhez képest több mint másfél évtizede a négy fal 
között, irodában vagyok. De egy percig sem bántam meg. 
A főiskola befejezését követően az első munkahelyem, a 
sorkatonai szolgálat letöltése után a Jász-Nagykun-Szolnok 
Megyei Munkaügyi Központ Tiszafüredi Kirendeltsége volt. 
Tulajdonképpen ott kezdődött. Nagyon sokat köszönhetek 
az ottani kollégáimnak, akiknek sikerült „megfertőznie” a 
közigazgatással. Azonban egy idő után egyre gyakrabban 
érdekelődtem az önkormányzati igazgatásról. Mindez arra 
inspirált, hogy egyszer csak megkezdtem tanulmányaimat 
az államigazgatási főiskola másoddiplomás tagozatán. 
Az önkormányzattal kapcsolatos tantárgyak érdekeltek a 
legjobban. A főiskola évei alatt vált világossá számomra, 
hogy a jövőben önkormányzatnál szeretnék dolgozni. Akkor 
elhatároztam, és az évfolyamtársaimnak mondogattam 
is, hogy először aljegyző szeretnék lenni, majd talán 
később jegyző. Minden egyes konzultációra, illetve még 
a vizsgákra is lelkesedéssel mentem, bár az a természetes 
vizsgadrukk mindig bennem volt. Majd megszereztem az 
igazgatásszervezői képesítésem, ami az aljegyzői, jegyzői 
munkakör betöltésének egyik feltétele. Azután 2003. 
októberben megláttam a Néplapban egy hirdetést, miszerint 
Rákóczifalva Nagyközség Polgármesteri Hivatalánál hatósági 
ügyintézőt keresnek. Gyorsan telefont ragadtam, és az akkori 
jegyzőasszony elmondta, hogy tulajdonképpen az aljegyzői 
állás is üresen van, de most hatósági ügyintézőt keresnek. 
A térképen is megnéztem, hogy melyik településről is van 
szó, és láttam, hogy közvetlenül Szolnok mellett van, ami 
pontosan ideális hely számomra, közelben a nagyváros, a 
Tisza, és amikor megláttam, aztán már nyilvánvalóvá vált, 

hogy itt szeretnék dolgozni. Végül 2003. december 15-én 
megkaptam az állást, hatósági ügyintéző lettem. Hirtelen 
rengeteg munkám lett, de mégis más volt, mint a korábbi. 
Tulajdonképpen azt csináltam, amit tanultam, és amit 
akartam is. Majd 2004-ben jegyzőváltás is történt és május 
1-től pedig a képviselő-testület kinevezett aljegyzőnek, ezzel 
teljesült is terveim egy része. Nagyon jó érzéssel töltött el, 
aljegyzőként a jegyzői munka segítése. Jól együtt tudtunk 
dolgozni. Hálával tartozom neki.   

Először Szolnokon a kertvárosban laktam albérletben, majd 
Rákóczifalvára költöztem. Nem voltak könnyű éveim, nagyon 
sokat kellett dolgoznom, rengeteg probléma megoldásán 
fáradoztunk. De utólag azt mondom, hogy megérte. Aztán 
következett egy kis kitérő a Magyar Államkincstárnál, ami 
megint tanulás volt számomra, szerettem ott dolgozni, majd 
ismét visszakerültem Rákóczifalvára. A munkahelyeimen 
azt hiszem senkivel sem volt problémám. Igyekeztem 
mindenkitől megtanulni és elsajátítani, amit jónak tartottam. 
Azt gondolom, az a titkom, hogy nagyon könnyen tanulok 
és tudok alkalmazkodni, mindez, ha emberséggel, kitartással 
és szorgalommal is párosul, akkor véleményem szerint az 
ember jó eséllyel elérheti azt, amit szeretne.    

Hogy érzem magam? Köszönöm jól. Jegyző lettem, ami 
számomra nem a hatalmat jelenti, hanem egy tényleges 
közszolgálatot. Munkatársaimat is igyekszem erre „nevelni”. 
Próbálom a munkámat elvek mentén végezni, ami nem is 
könnyű ebben a változó rendszerben. Szeretem, ha a dolgaim 
rendben és egyensúlyban vannak. Akkor tudok a munkából 
nyugodtan hazamenni, ha látom, hogy elvégeztem, ami 
fontos volt aznap. Soha sem néztem a munkaidőt, az elvégzett 
munka számított. Mostanság sűrű napjaim vannak. Amikor 
nem kell testületi ülésre készülnünk, akkor a mindennapos 
egyeztetések, tárgyalások, ügyfélfogadás, a beérkező levelek 
szignálása, a hatósági döntések áttekintésre, kiadmányozása, 
feladatok kiosztása, számonkérése, ellenőrzése történik. 

  
pbm - Néhány szó a jövőről.         
TI – Alapvetően a jegyző államigazgatási és önkormányzati 

igazgatási feladatokat lát el. A polgármester irányításával 
pedig vezeti a Polgármesteri Hivatalt. Ez így látszólag 
egyszerűnek tűnik, de egy cseppet sem az. Ami a jegyzői 
hivatás szépsége az egyben árnyoldala is lehet. Szeretném 
megvalósítani, hogy Rákóczifalván az emberek elégetettek 
legyenek a hivatali ügyintézéssel. Ehhez a napi teendőim 
mellett az egész rendszer működését át kell tekintenem a 
legapróbb részletekig. Aztán amit nem tartok megfelelőnek, 
annak a szabályozását felülvizsgáljuk, hogy egységes és 
persze ahol lehet, ott gazdaságosabb legyen. Úgy tervezem, 
hogy hosszú ideig szeretnék itt jegyző lenni. A település 
és Szolnok közelsége révén sok minden adott ahhoz az 
életformához, melyet szeretnék megvalósítani. Minden napra 
van tervem, amit igyekszem végrehajtani. 

Köszönöm a beszélgetést. Tartalmas munkát kívánok, és 
ehhez jó egészséget!   

 pbm     
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Sikeresen lezajlott a Közép-Tisza-Zagyva Vidékfejlesztési 
Egyesület első saját szervezésű konfliktuskezelő tréningje, 
melyet EMVA LEADER támogatással valósított meg. A képzési 
projekt második része Újszászon, az Újszászi Gimnázium és 
Szakközépiskolában 2011. április 8-10. között zajlik. 

A térítésmentesen igénybe vehető képzést elsősorban 
azoknak hirdette meg Egyesületünk, akik napi munkájuk 
során ügyfelekkel dolgoznak, naponta kerülnek olyan 
helyzetekbe, mikor problémát kell megoldani.A rákóczifalvi 
képzésre nagy számban jelentkeztek pedagógusok, tanárok, 
akikfelismerve ezt - a pályázati támogatásból adódó remek 
- lehetőséget, napi oktatási-nevelési munkájuk során tudják 
kamatoztatni a gyakorlatban megtanult problémakezelési 
megoldásokat. A képzésen készült fotók és az alábbi 
személyes vélemények „önmagukért” beszélnek:

„A tréning folyamán rá kellett jönnöm, hogy milyen fontos 
a csoport összetartó ereje, együtt könnyebb volt megoldani a 
kitalált és valós problémákat, rájönni a feladatok megoldására. 
Sok ismeretlen emberrel kerültem olyan kapcsolatba, ami a mai 
rohanó világban nem történhetett volna meg. Itt megismerhettem 
a környezetemben élők problémáit, amik akár az enyémek 
is lehetnének és ezekre közösen tudtunk megoldást találni. 
Ami számomra nagy tapasztalat, hogy az emberi kapcsolatok 
milyen fontosak és az egymás közötti kommunikációnak ebben 
mekkora szerepe van. Rengeteg új élményben volt részem, amit 
csak megköszönni tudok a szervezőknek, a trénereknek és a kis 
csapatnak.” (Benke Zsuzsanna)

„Mivel ezelőtt még soha nem állt módomban részt 
venni ilyen képzésen, így érdeklődően és izgatottan vártam 

Lezajlott az „Alternatív konfliktuskezelés az élhető életért” tréningprogram 
Rákóczifalván megszervezett első képzése

életem első, három napos tréningjét. Ha egy szóban kellene 
összefoglalnom, azt mondhatnám, hogy egy hatalmas 
pluszt adott számomra ez a hétvége. Úgy érzem, hogy 
egy igazi önismereti fejlődésen mentem keresztül. Ehhez 
jelentős mértékben hozzájárult, hogy rengeteg változatos, 
elgondolkodtató és kreatív feladatban volt részem, mely 
számomra fejlesztően hatott. Mindemellett jó érzéssel tölt el 
az is, hogy sok érdekes és színes egyéniséggel ismerkedhettem 
meg a tréning alatt. Őszintén mondhatom, hogy minden 
szempontból tartalmas, színvonalas és mentálisan igazán 
frissítő tréningben volt részem, amit csak ajánlani tudok 
minden ember számára!” (Kiss Dénes)

A képzéssel kapcsolatban információt kérhetnek:
A Közép-Tisza-Zagyva Vidékfejlesztési Egyesületnél 
az 56/584-009-os telefonszámon, 8-16 óra között, 
illetve e-mailen: ktzve1@gmail.com, kérdéseikkel 
fordulhatnak a projektmenedzserhez: 
Szolovjov Ritához, a 70/381-1320-as telefonszámon. 
A képzéssel kapcsolatos további kérdéseikkel 
Toldi Beáta vezető trénerhez fordulhatnak
20/949- 5602, e-mail: toldi.beata@rubicom.hu
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A szolnoki kistérséget érintő Helyi Vidékfejlesztési Stratégia 
(HVS) felülvizsgálatát az IH 6/2011. (II.4.) közleménye 
alapján kezdtük meg. A HVS felülvizsgálat két szakaszból áll. 
Az első a HVS általános részének felülvizsgálata. A második 
szakasz a projektötlet-gyűjtésre épülő célterület tervezés. A 
végeredmény egy felhasználóbarát – egyszerű - word-alapú 
dokumentum megszületése lesz, mely a Szolnoki kistérség 
16 településének 2011-12. évi fejlesztési irányait határozza 
meg, valamint tartalmazza azokat a pályázati lehetőségeket 
és forrásokat, melyet az EU és a Magyar Állam a LEADER 
program keretében biztosít.

Elkészült a stratégia helyzetelemzése, melyet Dr. 
Kerékgyártó Imre vidékfejlesztési szakértő foglal össze:

Dr. KI: 3 év után mindenképpen indokolt volt ennek a 
fejlesztési programnak a felülvizsgálata, a belső arányok 
pontosítása. Szakmai, társadalmi és gazdasági szempontból 
mi tette ennek a programnak szükségessé a felülvizsgálatát? 
Nagyon sok gazdasági, társadalmi változás zajlott le. A 
gazdasági recesszió hatása érintette kistérségünket is. 
A lakosság eladósodottsága nőtt a kistérségben, ezzel 
párhuzamosan a regionális és országos programok 
végrehajtásánál is érzékelhető a lelassulás. A KSH legfrissebb 
adatai azt mutatják, hogy a lakosság száma csökkent, kb. 
1500 fővel. 2008. óta jelentősen megnövekedett a regisztrált 
munkanélküliek száma, ez jelenleg 13,6 %. 

A 2008. évben kiírt, megfogalmazott pályázati 
felhívások és pályázati eredmények nem igazolták vissza a 
stratégiai célok megvalósítását, illetve jelentős támogatás 
is megmaradt. Közel 440 millió Ft az, ami felhasználásra 

Közép-Tisza-Zagyva Helyi Vidékfejlesztési 
Stratégia felülvizsgálat 2011.

vár térségünkben, a LEADER programban. Tapasztalható, 
hogy jelentősen csökkent az önerő, illetve a fejlesztések 
finanszírozására fordítható összegek. Gondok vannak 
a projektek működtetésével is. A térségben hiányzik az 
innovatív gondolkodás, ilyen projekttel szinte nem lehet 
találkozni. Ezek arra ösztönözték a tervező csoportot, hogy 
átértékeljék a 2008-ban elkészített stratégiát. 

A kistérségi filozófia nem változott, továbbra is átfogó 
célunk a Közép-Tisza-Zagyva vidék erőforrásait ismerő, 
azokat saját fejlődése érdekében hasznosítani tudó, erős, 
„saját” fenntartható gazdaságot építő közösség kialakítása, 
innovatív, szolidáris, környezettudatos magatartással, 
különös figyelemmel az esélyegyenlőségre. 

A tervezői munka megvalósítása során örvendetes aktivitást 
tapasztaltunk az önkormányzatok, vállalkozók részéről. 
Több mint 170 projektötlet adatlap érkezett be, melyeket 
a 6 fő célkitűzésbe be fogunk építeni, illetve forintosítani 
kell, a forrásokat hozzárendelni. Itt tartunk most jelenleg. 
Tartalmas szakmai műhelymunka folyt a megbeszéléseken. 
Bízom benne, hogy erős, jó LEADER programot tudunk 
összeállítani, s a térségi vállalkozásfejlesztést, a 
munkahelyteremtést tudjuk elsősorban elősegíteni.

A felülvizsgálat folyamata alatt is és munkánk ellátása 
során a nyilvánosságot folyamatosan biztosítjuk. Fórumokon, 
sajtómegjelenésekben, honlapunkon a HVS felülvizsgálat 
aktuális állásáról szóló tájékoztatásokat, információkat 
hozzáférhetővé tesszük. Emellett minden ülésünk nyilvános.

Elérhetőségeink:
Tel.: 56/584-009, fax: 584-010, 
e-mail: ktzve1@gmail.com, honlap: www.ktzve.hu

A jövőben vérvétel miatt már nem szükséges Szolnokra utazni a háziorvosi beutalóval,
 mivel Rákóczifalván szakember elvégzi a vérvételt és a vizeletmintákat is le lehet adni.

A levett mintákat eljuttatjuk a Szolnoki Rendelőintézeti laboratóriumba.
A leletet a háziorvosok kapják meg.

A vérvétel az igénybevevők számára térítésmentes.

A vérvétel helye és időpontja:
Rákóczifalva, Rákóczi út 52-54. (Coop épület, Szakorvosi rendelő)
A minták levétele minden héten kedden reggel 6 és 7 óra között történik.

Polgármesteri Hivatal

                                                                                           Vérvétel...
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   „...voltak emlékezetes esetek.”

TA.: Ha a család legfiatalabbját nem vesszük 
figyelembe, akkor mindenki pedagógus végzettségű 
a házban, ahol lakik. Ő maga is tanító néni, abból a 
békebeli, igazi „kotlós tyúk” – fajtából, aki az összes 
volt diákját nem felejti – számon tartja. A magyar nyelv 
elhivatott őrzője és művelője. Lelkes híve a báb- és 
dramatikus játékoknak. Ügyes kezét számos kézműves 
munkája dicséri. Lokálpatrióta. Ő Katona Gizella, a 
Rákóczi Lap (és annak jogelődje: a Tárogató) egyik 
alapító tagja. Beszéljünk a kezdetekről! Hogyan 
kerültél kapcsolatba az újsággal? Mi ösztönzött 
írásra?

KG.: Megalakult a Rákóczifalvi Polgárok Köre, 
ők kezdték el a Tárogató újság készítését Tóth Lajos, 
L. Murányi László és Papp Imre vezetésével. Néhány 
hónap múlva megkerestek, hogy volna-e kedvem 
bekapcsolódni a cikkek írásába. Volt kedvem, hiszen 
újszerű dolog volt ez. Azelőtt sosem írtam újságba. S 
hogy mi ösztönzött? Megörökíteni azokat az embereket 
az utókor számára, akik valamivel kitűntek a többiek 

közül. Ez igen széles skálán mozgott: a háború borzalmait 
megélő nénitől az ecsettel varázslatosan alkotó művészekig. 
Az újság nagyon jó eszköze annak, hogy megismertessük 
gondolatainkat és közreadhassuk azokat. Az újság teret ad 
a közöttünk élő értékes embereknek. Sajnáltam, amikor a 
Tárogató megszűnt. Szinte természetesnek tartottam, hogy 
a Rákóczi Lap elindulásakor újra írhassak. Remélem, 
hosszú életű lesz a lap!

TA.: Bízzunk benne, így lesz. Emlékszel-e még az első 
cikkedre? Volt-e valaki, aki számodra különösen kedves 
vagy érdekes riportalany volt?

KG.: Az első cikkemre emlékszem, de most, hogy 
említed, előkeresem majd. Bizony voltak emlékezetes 
esetek. Nagyon kedves feladat volt dr. Rékási Mária 
nénivel beszélgetni az életmű díja kapcsán, Szurgyiné Ica 
nénivel aranydiplomájának átvételéről. De legmeghatóbb 
az volt, amikor néhány éve a falu legidősebb emberét 
mutattam be. A legérdekesebben készülő cikk is eszembe 
jutott! Meglátogattam a riportalanyt, magnóra vettem, 
amit elmondott. Leírta, majd szokásomhoz híven elvittem, 
hogy olvassa el, jó lesz-e így. Átírtunk néhány mondatot, 
majd átadta, úgy tűnt, hogy elégedett. Hazamentem és 
leírtam újra, most már a gépbe. Már éppen elkészültem, 
amikor csengettek. Egy családtag állt a kapuban, vele 
küldte az újabb variációt…

TA.: Ebből is látszik, hogy küzdelmes is lehet a 
zsurnaliszták élete. Ha lehetőséget kapnál (és földrajzi 
hely és a történelmi idő sem korlátozna), ki volna az a 
személy, akivel szívesen készítenél interjút és miért?

KG.: Hogy kiről írnék legszívesebben? Nem 
mondhatom, hogy a személy motivál, inkább a 
személyiség. Azt keresem, ami példa, ami érték, mások 
számára minta lehet. 

TA.: Köszönöm a beszélgetést! Remélem, még sokszor 
olvashatjuk írásaidat a Rákóczi Lap oldalain. Kívánok 
neked sikereket a munkádban, jó egészséget és boldog, 
szeretetteljes időt mindennapi életed során. 

                                                                            TA

Amennyiben 
Ön elégedett 

a Rákóczi Lap 
működésével,

úgy kérjük  segítse 
 adójának 1%-ával 

egyesületünk 
tevékenységét!

Rákóczi Lap Baráti Kör 
Közhasznú Egyesület

Adószám: 18841826-1-16

Kérjük támogassa
 adója 1%-ával 

a Madárbarát és Természetvédő 
Kör munkáját!

Adószámunk: 18841132 - 1 - 16
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ÓVODA

                                                                Népi játékok fesztiválja az óvodában

                                                                              „Bátran megyünk iskolába”

A Virágoskert Óvoda és Bölcsőde nagycsoportos gyermekei örömmel és várakozással készülnek 
a számukra 2011/2012-es tanévvel kezdődő iskolai életre. Az évszak-projekt „bátran megyünk 
iskolába” elnevezéssel lehetőséget nyújt arra, hogy ezekben a hetekben az iskolával ismerkedjenek a 
gyermekek.

2011. április 05-én „Gergely járás” keretében eljöttek óvodánkba az első osztályos tanulók, és 
kedves kis műsorral hívogatták a leendő elsősöket az iskolába.

 Örömmel tettünk eleget ennek a meghívásnak! Egy élményekkel teli órát töltöttünk az iskolában. 
Az iskolapadban ülve érdeklődő és boldog arcok figyelték a tanító nénik és tanító bácsi szavait.

Törökné Turóczi Erzsébet

A Magor Magyarjai Hagyományőrző Egyesület „Népi játékok fesztiválja” elnevezéssel pályázatot hirdetett, 
amelyre intézményünk sikerrel pályázott. 

A program megrendezésében támogatott bennünket a Kuruc Hagyományőrző Egyesület.
A fesztivál az óvoda udvarán zajlott, számos ötletes népi játékkal ismerkedhettek meg a gyermekek, a 

délelőtt folyamán mindet kipróbálhatták. A Kuruc Hagyományőrző Egyesület „kuructoborzóval” színesítette a 
nap programját, amelyen a gyermekek nagy örömmel vettek részt. 

Törökné Turóczi Erzsébet  Fotó: Kuruc Hagyományőrző Egyesület
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   „KI MIT TUD 2011-ben?”

ISKOLA

Rajz
-    alsó tagozat: „Csodálatos természet”
I.   hely: Lipcsei Dániel 2.a
II.  hely: Szarvák Gorzsa 3.a
III. hely: Dudinszky Nikolett 4.a

különdíj: 2.a
- felső tagozat: „Kedvenc filmem” plakát
I.    hely: Zelei Alexandra 7.a
II.   hely: Szabados Fanni 6.a
III.  hely: Bognár Dominika 6.b
 
Egyéb
- Csüllög Márk 7.b különdíj

Egyéb különdíjak: 
Szelindi Fruzsina (sokoldalúság)
Bozsó Áron (drámai alakítás)
Country tánc – I-II. sz. napközis csoport 
(különleges produkció)

Szénási Mihályné
A diákönkormányzat vezetője

A „Ki mit tud?” intézményünk egyik legnagyobb diákönkormányzati programja, amelyet már sok éve mindig a március 
15-i megemlékezés után rendezünk meg, ún. diáknap keretében. Az idén márc. 11-én mérhették össze „kulturális erejüket” 
diákjaink 34 produkcióval, 8 kategóriában, 12 zsűritagnak okozva nagy fejtörést. A közönség reakciói alapján igen színes, 
érdekes, változatos lett az idei versengés is. Köszönjük a felkészítő nevelők, a támogató szülők és a zsűri segítőkész munkáját, 
valamint a fellépő tanulók lelkes részvételét, színvonalas előadását.

Résztvevők, kategóriák:

Vers, verses mese
- Menkó Ádám 4.b
- Makai Kata 4.b
- Szelei Petra 5.a  I. hely
- Kovács Ruben 2.b III. hely
- Muzsai Martina 6.a
- Gyursánszky Katalin 6.a
- Szelindi Fruzsina 3.a II. hely
- Kiss Zalán 4.b
- Milosits Kristóf  1.a
- Nagy Elizabet 5.a
- Kiss Dominik 6.b
 
Próza
- Hudra Veronika 8.a I. hely
- Dengi Martin 5.a
- Nyitrai Laura 6.b II. hely
- Czikkely Anna 8.a III. hely
 
Dráma
- Dráma csoport I. hely

Tánc
- Kincses Dorina 8.a I. hely
- I-II. sz. napközis csoport
- Dalma Dance haladó csoport II. 
hely
- Dalma Dance serdülő csoport
- Dalma Dance duó
- Játékos gyermektorna
- Zumba csoport
- Kincses Dorina, Horváth Tamás III. 
hely
- Holovecz Lili 1.a
- 4.a 4 fő
- Pásztor Edit, Hegedűs Georgina 7.a
- 3.a osztály
 
Hangszeres zene
- 2.b II. hely
- 1.b I. hely
 
Ének
- Milosits Anna 4.a I. hely
- Zsíros Laura 4.b III. hely
- Szelindi Fruzsina 3.a II. hely
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                                                                       „English is fun – Mókásan angolul” 

                                                                                     Minden a könyvtárról szól... 

ISKOLA

Valóban móka az angol nyelv azoknak a kisdiákoknak, akik részt vesznek az iskola tehetséggondozó műhely programjában. 
A 6. és 7. évfolyamból 10 diák minden pénteken különböző területen fejleszti angol tudását. 

A résztvevő 6. osztályosok: Bognár Dominika (6.b), Nyitrai Laura (6.b), Kovács Ákos (6.a), Szécsi Bence (6.a) és Gáspár 
György (6.b), valamint a 7. osztályosok: Torda Lili (7.a), Vincze Gyöngyi (7.a), Zelei Alexandra (7.a), Hatvani Adrienn (7.b) 
és Lipák Zsolt (7.b). 

A témakörök igazán változatosak; angol, amerikai földrajzi, történelmi ismeretek mellett a diákok számos szituációs 
játékban próbálhatják ki magukat és tudásukat, a két célország  megismeréséből nem hiányozhat a zene, a festészet és az 
irodalom sem. 

A tehetséggondozó műhely anyagi hátterét az Oktatási Közalapítvány nyertes pályázata fedezi. A nyert összegből, mely 
600 000 forint, az angol szaktanterem tárgyi feltételeit szeretnénk javítani projektor, laptop, fejlesztő játékok vásárlásával. 

További nagyon jó munkát kíván a résztvevőknek:
Bán Krisztina szaktanár    Hőnyiné Nagy Erzsébet tehetséggondozó koordinátor

2011. március 19-
én Budapesten a Veres 
Pálné Gimnáziumban 
került megrendezésre 
az Országos 
Könyvtárhasználati 
Verseny az 5-6. 
osztályos korosztály 
számára. A verseny 
megszervezését és 
a lebonyolítását a 
Bod Péter Társaság 
vállalta magára. 

Iskolánkat Sárándi 
Flóra 6.b osztályos 

tanuló képviselte és 13. helyezést ért el. Felkészítő tanáraként 
hazafelé utazás közben a versenyről kérdeztem.

-Nagyon jól éreztem magam, annál is inkább, mert 
aznap volt a születésnapom. Meglepődtem, amikor a 
szervezők felköszöntöttek, és nagyon jól esett. A felkészülést 
decemberben kezdtük, s nagyon örültem, hogy ilyen 
eredménnyel sikerült felkészülni! A versenyről először azt 

Tehetséggondozó műhely az iskolában

gondoltam, milyen unalmas lesz majd, de egyáltalán nem volt 
az. Érdekes, jó feladatokat oldottunk meg. Igaz, az írásbeli 
forduló feladatai szerintem és a többiek szerint is elég nehezek 
voltak, de a szóbeli már nagyon tetszett, főleg azok a feladatok, 
amikor egy nagy múltú történelmi családnak kellett új címert 
készíteni, és hogyan rendeznéd saját otthoni könyvtáradat 
raktári rendbe?! Sokat nevettünk, s ami a legjobb, szereztem 
új barátokat. A helyezésről csak annyit: pont tizenhárom 
évesen 13. helyezést elérni egy országos versenyen szerintem 
nagy dolog, én nagyon örülök neki!

Szeretettel gratulálunk hozzá!
Az országos döntőt egy helyi és egy megyei forduló 

előzte meg. Felkészítőként igen jelentősnek tartom, hogy 
iskolánkból 18 tanuló szerette volna megmutatni tudását, 
ami a versenyszervező Hock Zsuzsanna iskolakönyvtáros 
szerint országszerte egyedülálló! A verseny végén pedig 
megkoronázta a hangulatot, hogy egy „földink” is helyet 
foglalt a zsűriben, Frankó (Nádas) Orsolya személyében. 

Színesítette a napi programot, hogy a felkészítő kollégákkal 
megkoszorúztuk a Bod Péter Emléktáblát. (Budapest, XI. 
kerület, Bod Péter u. 2. számú ház)                  

                     Bozsó Andrea könyvtáros tanító
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 kérdezi a gyerekvers. Úgy tűnik egyszerű erre a válasz: 
iskolába az jár, aki iskolás. De az óvodából iskolába menni 
ennél sokkal bonyolultabb, gyereknek, szülőnek igazi 
megmérettetés, életforma váltás.

Miért jó, ha gyerekünk óvodás?
- nem kell minden nap korán felkelni
- nem kell tanulni, a szülőnek sem kell izgulni, hogy vajon 

tanul-e az a gyermek
- egyáltalán sokkal könnyebb, mert még kicsi a gyerek, 

aranyos, kedves, szófogadó és még nem nyílt ki a csipája, 
hogy szemtelen legyen velünk.... Na jó! Azért később is 
nagyon szeretjük!

   „Iskola, iskola, ki a csuda jár oda...?”

   Nyílt tanítási napok az iskolában

   „Szép Magyar Beszéd”

   Megélt pillanatok játéka

ISKOLA

Több évtizedes hagyományunkhoz híven, ebben a tanévben is lehetőségük volt a szülőknek nyílt tanítási napokon részt 
venni. Március 2-án és 3-án betekintést nyerhettek a mindennapi munkába. Legnagyobb érdeklődés az alsó tagozat órái iránt 
mutatkozott.

2-án 214 fő, 3-án pedig 136 fő volt vendégünk.
A szülők hasznosnak ítélik ezt a programot, jó véleménnyel vannak róla. Terveink szerint a jövőben is lehetőséget adunk 

az iskolai órák és foglalkozások megtekintésére.
Hernek Istvánné  tanító

A Péchy Blanka által alapított Kazinczy-díj Alapítványi 
Bizottság a 2010-2011. tanévre is meghirdette a 
Kazinczyról elnevezett „Szép Magyar Beszéd” versenyt, 
többek között az általános iskolák 5-8. évfolyamán tanuló 
diákok számára.

A kerületi fordulót 2011. 02. 11-én, Szolnokon, a Verseghy 
Könyvtár és Művelődési Intézet falai közt rendezték. A 11-
14 éves gyermekek két kategóriában indulhattak: 5-6., és 
7-8. évfolyamon. A verseny színvonalát garantálta, hogy 
csak azok vehetek részt rajta, akik iskolájuk fordulóját 
megnyerték. A hivatalosan „városi, város környéki 
(kerületi) fordulónak” keresztelt rendezvényen iskolánk 
tanulói összemérték tudásukat a Dunától keletre eső megyék 
delegáltjaival. Intézményünket az 5-6. évfolyamosok 
között Nyitrai Laura, 6. b osztályos tanuló képviselte. 

Diákönkormányzatunk meghívására a Kaméleon 
Társulat kápráztatott el bennünket színvonalas játékával. 
Becsöppentünk egy improvizációs színházba, melynek 
az a lényege, hogy a nézők által mesélt élményeket, saját 
történetüket játsszák el a színészek. Mivel mindennapi 
érzések, szituációk elevenednek fel a színpadon, a néző úgy 
érezheti, hogy ezt már ő is átélte, igen katartikussá válhat az 

élmény. Tanulóink nagy érdeklődéssel, néha döbbenten, de a 
legtöbbször kitörő nevetéssel vettek részt a csaknem másfél 
órás játékban. 

Ezúton is köszönjük a Kaméleon Társulatnak az 
emlékezetes előadást.

Szénási Mihályné    
Diákönkormányzat vezető

Ám minden hiába, sajnos elérkezik a bűvös kor, az 
iskolaérettség kora, amikor kötelező iskolába menni. Már a 
szó is borzalmas, hogy kötelező, de hát így lesz nagy okos 
gyerekünk, aki egy év leforgása alatt csodálatosan megtanul 
olvasni, írni, számolni. S ez maga a csoda, csak az odáig 
vezető út egy kicsit rögös.. 

Ezen a rögös úton való elindulást szerettük volna 
megkönnyíteni a szülőknek és a gyerekeknek az 
iskolakóstolgató programunkkal:

- nyílt tanítási órák
- játékos foglalkozás a tanító nénikkel
- iskolánk megismerése, bemutatása
Szeretettel várjuk a leendő első osztályos tanulókat!

Barhács Gizella   alsós mk.vezető

Szép helytállásához ezúton is gratulálunk. 7-8. osztályos 
kategóriában, minden indulót maga mögé utasítva, Zelei 
Alexandra szerezte meg az első helyet, s léphetett fel a 
képzeletbeli dobogó legfelső fokára. 

Ezzel a csodálatos eredménnyel kiérdemelte, 
hogy a „Regionális fordulón”, április 1-3-a között, 
Kisújszálláson, megmérkőzzön a Dunától keletre eső 
megyék kerületi legjobbjaival. Teljesítményéhez neki, 
valamint felkészítőjének, Vancsa Csilla tanárnőnek 
egyaránt gratulálunk! Velük együtt örülünk, mert iskolánk 
régen ért el ilyen szép eredményt, ehhez hasonlatos nagy 
felkészülést igénylő rangos megmérettetésen.

Munkájukhoz jó egészséget, kitartást, sok sikert 
kívánunk!

Vas Béla
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                                                                                                                       Tréningeztünk

ISKOLA

SPORT

Március 25-26-27-én vettünk részt az „Alternatív 
konfliktuskezelés az élhetőbb életért” pályázat keretében az 
„Alternatívák az erőszak kezelésére” című 30 órás tréningen. 
Helyszín a Varsány Közösségi Ház emeleti terme volt.

Tíz pedagógus (a helyi iskolából) és 6 „külsős” alkotta 
a csoportot. Érdeklődéssel vártuk a tréninget, hiszen 
sajnos, nagyon sokszor megjelennek mindennapjainkban a 
konfliktusok, a vélt és valós sérelmek. Ezeket azonban nem 
kezeljük egyformán. Ezek mellett fontos az alapos önismeret, 
mások és saját magunk helyes értékelése, elfogadása. No és a 
legfontosabb  -mindez erőszakmentesen.

A három nap alatt nagyon sok gyakorlatot végeztünk. Jó 
volt egy kicsit mélyebben szembesülni saját személyiségünk 
pozitív és negatív jellemzőivel. A csoport tagjai jó légkörben 
tudták magukat megmutatni, fogták a másik személyiségéből 
jövő jeleket. Remekül együtt tudtunk működni egymással a 
feladatok, játékok során.

Mindannyian várjuk a tanfolyam folytatását. 
Köszönet az ingyenes tréning lehetőségért a helyi 

LAEDER csoport tagjainak.
Hőnyi László 

Árvai István edző tájékoztatása szerint március 20-án elkezdődött a tavaszi bajnokság a fociban. Kunmadarason O:2 állás 
után Szokolai két góljával 2:2 arányú döntetlent értek el.

A fiúk az első tavaszi mérkőzést hazai pályán a szomszéd Tiszaföldvár csapata ellen játszották. Az ellenfél az első 1o 
percben kétgólos vezetést szerzett súlyos egyéni hibákból,de a csapat remekül hajrázva ésCSAPAT-ként működve végül 3:2 
arányú győzelmet aratott.

Április első hét végéjén a „mumus” csapatot fogadva sajnos 2.1 arányú vezetés ellenére 3.2 arányú vereséget szenvedtek. 
Az edző sajnálatosnak tartja,hogy a nézők a hazai játékost molesztálták és mélyen elítéli a magatartásukat.

Rákóczifalva csapata április 10-én Cserkeszőlőn játszott és 0:0-ás félidő után 3:1 arányban győzött.Az elmúlt hét rossz 
szereplése ellenére a csapat ezen a mérkőzésen is megmutatta,hogy mentálisan és fizikálisan is felveszi a versenyt.

Árvai István az nyilatkozta, hogy a jövő csapatát kell építeni, és egyre több fiatal játékos szerepeltetése előtérbe kerül,de 
ez valószínű, hogy a szereplésre is kihat.Ennek ellenére  kéri,hogy minél többen menjenek szurkolni, mert továbbra is 
állítja,hogy ez egy szerethető csapat lesz.

A személyi jövedelemadóról szóló törvény szerint, minden adófizetőnek évente lehetősége van arra, hogy a ténylegesen 
megfizetett adójából 1%-ot az általa meghatározott civilszervezet javára juttasson. Ez nem kötelező, de aki élni kíván 
ezzel a lehetőséggel, akkor erről rendelkező nyilatkozatot kell adnia.

A Rákóczi Néptáncegyüttes tisztelettel köszöni az Önök eddigi támogatását! 
 2010-ben az adó 1%-ból 144 924 Ft-ot kapott egyesületünk.

A befolyt összeget cél szerinti tevékenységünk (népi hagyományaink őrzése, oktatása, kulturális tevékenység) folytatására 
és viselettárunk fejlesztésére fordítottuk.
Tettük mindezt annak érdekében, hogy műsorainkkal színesebbé tegyük Rákóczifalva rendezvényeit, és megyei-, 
országos-, ill. határon túli rendezvényeken öregbítsük városunk jó hírét. Fontosnak tartjuk továbbá, hogy gyermekeink 
megismerjék és tiszteljék saját népük hagyományait. 
A jövőben is folytatni kívánjuk eddigi tevékenységünket, ehhez kérjük az Önök adójának 1 %-át.
Rákóczi Néptáncegyüttes
Adószám: 18835412-1-16                                                                                                     Hőnyiné Nagy Erzsébet  elnök

  Adó egy százaléka

                                                                                                                            Labdarugás
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                                    „Győzedelmes március”

Ezt a címet viselte a városi megemlékezés, 
amelyet az 1848/49-es forradalom és 
szabadságharc emlékére rendeztek a 
Varsány Közösségi Házban március 15-én.

Hőnyi László alpolgármester ünnepi 
beszédében a személyes élményeire helyezte 

a hangsúlyt, arra, hogy Petőfi Sándor költeményei milyen 
hatással voltak személyiségére.

A felkészítő tanárok, Vancsa Csilla és Sándorné Pusztai 
Erika a műsor összeállításakor arra törekedtek, hogy 
nemzeti jelképünk, a magyar zászló színeit a közönség 

számára is érthetővé tegyék. A műsorban a 6.A osztály és 
a 7. évfolyam tanulói léptek színpadra az iskolai énekkarral 
és a Rákóczi Néptáncegyüttessel közösen. A néptánc-betétet 
Györe Ágnes álmodta színpadra, a díszlet Bereczné Kocsis 
Adrienn fantáziáját dicséri.

A megemlékezést követően koszorúzásra került sor a 48-as 
emlékműnél. A koszorúzási menet élén Novák Gyula kisbíró, 
valamint a Rákóczi Lovasai álltak, akik az önkormányzat és a 
Rákóczi Kerekasztal közös koszorúját vitték. Az emlékműnél 
a koszorúzás alatt a Kuruc Hagyományőrző Egyesület tagjai 
álltak díszőrséget.

Cs. Csáti Réka



RÁKÓCZI RÁKÓCZIRÁKÓCZI RÁKÓCZI

17

                                                                                                                                  Hírek

                                                                                                                              Koncert

IMPROVIZÁCIÓS SZÍNHÁZ
Nagy sikerrel mutatkozott be a szolnoki Kaméleon 

Társulat a Varsány Közösségi Házban. Az általános iskola 
diákjai aktívan részt vettek a műsor létrehozásában, hiszen 
az improvizációs színház jellegzetessége, hogy nincs 
kidolgozott forgatókönyv, hanem a színészek a nézők által 
elmesélt történeteket adják elő.

 GYERMEKEINK ÉRDEKÉBEN
Ebben az esztendőben is a Varsány Közösségi Ház adott 

otthont annak a jelzőrendszeri tanácskozásnak, amelyen a 
gyermekvédelemmel foglalkozó szakemberek vettek részt 
a szervező gyermekjóléti szolgálat meghívására. A március 
végén megrendezett tanácskozás témája volt többek között 
az elmúlt évi gyermekvédelmi feladatok ellátásának átfogó 
értékelése, illetve a jelenlegi társadalmi-gazdasági helyzet 
problémáinak áttekintése. Értékes, a napi gyakorlatban jól 
hasznosítható javaslatok is megfogalmazódtak a jövőre 
vonatkozóan, amelyekkel a szolgáltatás színvonalát tovább 
tudják emelni.

UTOLSÓ ELŐADÁSHOZ ÉRKEZTÜNK!
Novemberben kezdődött a Filharmóniai előadássorozat 

harmadik évada a Varsány Közösségi Házban. Az elmúlt évekhez 
hasonlóan most is általános iskolások számára hirdettük meg a 
három előadásból álló hangverseny-sorozatot.

Az első előadás Petőfi Sándor elbeszélő költeménye 
nyomán Kacsóh Pongrác: János vitéz című daljátéka volt a 
Szolnoki Szimfonikus Zenekar tolmácsolásában. A második 
előadásra februárban került sor „Rezes barangolás” címmel, 
a Főnix Rézfúvós Quintett előadásában.

A hangversenysorozat záró előadása április 12-én, kedden 
14 órakor kezdődik. A Talamba Ütőegyüttes zenei utazásra 
hívja a közönséget az ütőhangszerek csodálatos világába. Ki 
ne látott volna gyereket, aki dob vagy más ütőhangszer láttán 
önfeledt játékba kezdett. Még a sokszor zárkózott gimnazisták 
és a komoly felnőttek sem tudnak ellenállni, ha módjuk 
nyílik egy-egy csillogó, csilingelő hangszer kipróbálására. A 
Talamba Ütőegyüttes ezt az ösztönös kíváncsiságot kívánja 
kielégíteni, és táplálni hangszerbemutatójával, tartalmas, 
változatos szórakozást nyújtva.                    Cs. Csáti Réka

Szokatlan időben, 
vasárnap este dörrent 
meg az idei év első 
gitárzúzdája a Közösségi 
Házban. A március 
15-i hosszú hétvége 
tökéletes időpont volt, 

13-án vasárnap már kellően kipihenhette magát az éneklő 
ifjúság, és még épp elég ideje maradt szerdáig kiheverni az 
ilyenkor akaratlanul is összeszedhető, és minden bizonnyal 
a macskáktól eredeztethető bajokat, mert hát tévhit, hogy a 
macskajajt a sörtől kapja az ember. 

Kezdés viszonylag pontosan, színpadon egy új formáció, 
a tavaly alakult Transyt zenekar. A fiúkat ilyen-olyan 
bandákkal már láthattuk Falván, most eljött az ideje ennek a 
bemutatkozásnak is. Korábban már volt szerencsém hozzájuk, 
akkori önmagukhoz képest fejlődtek is egy keveset, egy egészen 
élvezetes, meglepetésektől mentes hard rock koncertet nyomtak 
kötelező klasszikusokkal (Zöld a bíbor és a fekete, ezt a számot 
azért már el kéne felejtenie a fiatal zenészgenerációnak), és 
néhol kimondottan jó saját dalokkal. 

Őket a hazai bulik örök headlinere, a nagy népszerűségnek 
örvendő Mirodam követte, akik szintén megmerényelték 
az egybegyűlteket a P.Box mára kissé megfakult és 
elkoptatott klasszikusával, ettől eltekintve egészen korrekt, 
élvezhető bulit hoztak össze, néhány aktuálisabb magyar 
feldolgozással (pl. Depresszió), illetve az egész koncert 
kvázi csúcspontjaként felfogható Highway Star-ral a Deep 
Purple-től. Lassan, de biztosan ők is próbálkoznak saját 
számokkal, a klipből már jól ismert Örökké élnek című 
slágerrel. Ügyes fiúk, bár valami még mindig hiányzik 
nekem a fellépéseikből.

A végére maradt, és végül üzemzavartól mentesen zajlott az 
Ideglelés fellépése, szerencsére senki sem kapott tőlük frászt. 
Megújult műsort, keményebb hangvételt ígértek erre az estére, 
és ezt maradéktalanul be is tartották, határozottan pozitív 
irányba fejlődik mostanság ez a banda. Bár megtartottak 
1-2 régi slágert, de mind ezek, mind a feldolgozások sokkal 
harapósabbak lettek, így legutóbbi kislemezük, a Blair 
Witch dalai is. Természetesen egy Ideglelés koncertről nem 
maradhat el a Nádas Blues, nagy-nagy fekete pont járna egy 
ilyen mulasztásért. Mindenképpen az este legjobb koncertje 
volt.

Természetesen az előadásnak sosincs vége, amíg a kövér 
hölgy énekel, a bulinak sem, amíg a Közösségi Ház nyitva, a 
kissé megfogyott, de továbbra is lelkes tömeg jó hangulatban, 
diszkóbaleset nélkül bulizta át az éjszakát, tudomást sem véve 
a környéken kukákat borogató és kifosztó mosómedvékről.

Dencs Norbert

VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

Transyt, Mirodam, Ideglelés
Varsány Közösségi Ház, 2011.március 13.
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Tagok:
Rozgonyi „Viking” Péter - ének
Rozgonyi Viktor - gitár
Rácz Gyula - gitár
Nagy „D” Gábor - basszusgitár
Molnár Péter – dobok

Heavyweight - Nehézsúly. Nomen est omen. A zenekar 
hűen a nevéhez súlyos muzsikát játszik, az óvatlan hallgatókat 
le is taglózhatja, mint egy jól irányzott balegyenes. 
Nehéz meghatározni a csapat stílusát, a mázsás riffektől 
hemzsegő metal muzsikát nyakonöntötték egy adag punk-
hardcore kirohanással és a Black Sabbath pszihedeliájával. 
Meghökkentő stíluskavalkád? Igen, de működik. Mégpedig 
a jó zenészeknek és a jó daloknak köszönhetően.

A csapat igazi rock ’n’ roll arcok gyülekezete, a rockzene 
legendás „szarok bele” 
hozzáállása abszolút 
tükröződik mind a 
csapaton, mind a zenei 
anyagon. Tanítani 
lehetne azt a lelkesedést, 
amivel működtetik ezt a 
bandát.

2007-ben alakult a 
banda, első koncertjüket 
viszont csak tavaly 
előtt októberben 
adták, minő véletlen, a 
Varsány Közösségi Ház 
színpadán. Már akkor is 
saját dalokkal álltak ki a 
közönség elé, és másfél 
évvel az bemutatkozás 
után itt van az első 
hanganyag, melyet csak 
úgy emlegetnek a borító 
miatt, hogy a malacos 
lemez. Találó a borítókép, 
épp olyan súlyos, 
mocskos, zsíros muzsika ez, mint egy kifejlett disznó.

Egy rövid gitárgerjedés után robban be a Wedbrain. A 
Heavyweight koncertek nyitó dala stílusosan a lemezen 
is a kezdő nóta. Koncertre járók már jól ismerik ezt a 
szerzeményt, igazi közönségkedvencé vált. Nem csoda, 
hiszen durva ritmusok és döngölő középtempók váltják 
egymást, erre jön Viking sörízű, pálinka edzette, cigaretta 
karcolta hangja. A laikus zenehallgatók általában ilyenkor 
kapcsolják ki a lejátszót, pedig nagy kár: ennél a dalnál is 
megjelennek azok a dolgok, amitől igazán zeneivé válik a 
csapat. Rögtön észrevenni azt összhangot a zenészek között, 
nincsenek ritmikai problémák, nem hagyják el egymást, a 
tipikus elsődemós hibáktól teljesen mentes az anyag. Ami 
azonban a legfontosabb: a srácok DALOKAT írtak! Nem 

VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

  HEAVYWEIGHT – Demo 2011
csak egymás mellé illesztett riffek és ritmusok láncolata, 
hanem nagyon is tudatosan felépített dalszerkezetek jellemzik 
a muzsikát, ami nincs túlcicomázva, hanem zsigerből, 
ösztönösen van eljátszva. Nem is veszi ki semmi a zene 
élét, zúg, mint ahogy koncerteken megszoktuk. A refrént 
felpörgetik rendesen, a dal végén pedig egy lassú kiállással 
adnak lehetőséget a hallgatóknak, hogy az énekessel együtt 
üvölthessék: Weedbrain!

Egy másik koncertfavorit, a címével ellentétben mély 
gondolatokat rejtő Drinkin’ in a garden a második a sorban. 
Egy igazán koszos, mélyrehangolt riffel kezdődik a dal, 
aztán beszáll a többi hangszer is és egy ugrálásra-fejrázásra 
késztető alapot biztosítanak a pimasz dallamokat rejtő 
énektémáknak. Itt mindenképpen ki kell emelnem a dob-
basszus kettőst, ennél a ritmikailag összetettebb dalnál 
mutatkozik meg az ő erejük. Illetve nem szabad elfeledkezni 

a gitárszólóról sem, mely 
manapság a rockzenében 
nem megszokott módon 
egy nagyszerű dallamra 
épül, kicsit olyan 
dal-a-dalban jellegű. 
Aztán következik egy 
izgalmas középrész, 
mintha egy új dal 
kezdődne, aztán szépen 
lelassítják a tempót, 
azt hihetnénk, hogy 
vége, de nem, még egy 
kis közöségénelkeltető 
elemet beépítenek, 
elnyomják a refrént, 
aztán hirtelen vége.

A Stroboscope, baby 
új szerzemény, koncerten 
sem nyomták még, ezen 
az anyagon debütál. 
Lassan hömpölygő 
dal ez nehéz, vastag, 
zsíros riffekkel. Az 
énektémákban erős a 

kettősség, a verze inkább üvöltős szövegmondás, a refrénben 
viszont olyan dallamokat hallhatunk, amiket jó ideig nem 
törlünk az emlékezetünkből. Az egész számot áthatja 
valami olyan hangulat, ami elsősorban az amerikai délvidék 
zenéjének sajátja, ettől kap az egész sajátos, kissé elszállós 
hangulatot. Mindenképpen meg kell említeni Süle Dávid 
hangmágus munkáját, hihetetlenül erős hangzást kevert az 
anyagnak. Csúf és gonosz, mint a zene és a banda maga.

A csapat első ránázésre egy tapló-bunkó hordának tűnhet, 
de aki túlteszi magát az előítéletein, egy szívvel-lélekkel 
előadott nagyszerű zenei produkcióval ismerkedhet meg.

A dalok meghallgathatók és le is tölthetők a csapat 
myspace oldaláról: www.myspace.com/heavyweightsludge

Mondi
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                                               „Dicsőséges szabadságot óhajtó magyarok!”

VARSÁNY KÖZÖSSÉGI HÁZ

Városunk névadója, 
II. Rákóczi Ferenc 
fejedelem születésének 
335. évfordulójára 
emlékeztünk március 27-
én, vasárnap a közösségi 
házban.

Szabó László 
alpolgármester ünnepi köszöntőjében felidézte a 
történelmi kort, annak politikai és gazdasági sajátosságait, 
amelyben a fejedelem élt. A történelmi tények felvázolása 
mellett a fejedelem emberi, politikusi nagyságát emelte 
ki beszédében.

Sándorné Pusztai Erika és Vancsa Csilla, valamint 
a színpadkép „felelőse”, Bereczné Kocsis Adrienn 
rendhagyó megemlékezést állítottak össze az általános 
iskola 8. osztályos tanulói közreműködésével. A színpad 
egyik része a mai kort idézte: egy történelem óra részesei 
lehettünk rosszalkodó, vagy éppen kíváncsi, felkészült és 
felkészületlen diákokkal. A színpad másik felén jelmezes 
fiatalok idézték meg többek között II. Rákóczi Ferenc és 
Zrínyi Ilona alakját. A korabeli dalok Milosits Anna és 
Török Beáta értő tolmácsolásában hangzottak el.

Az ünnepi műsor zárása is rendhagyóvá vált Tóthné 
Mezei Angéla és a Búzakalász Citerazenekar szívet 
melengető előadásával.

A megemlékezést követően a közönség koszorút 
helyezett el II. Rákóczi Ferenc mellszobránál a Szabadság 
téren. Városunk koszorúját a fejedelmet alakító Vitek István, 
illetve a rosszalkodó diákot játszó Bozsó Áron  vitte. 

TAVASZI JÁTSZÓHÁZ A KÖNYVTÁRBAN
A városi könyvtárba az idén is hívjuk és várjuk az 

érdeklődőket a tavaszi szünetben tavaszi, illetve húsvéti 
játszóházba. Április 20-án, 21-én, 22-én és 26-án délután 14 
órától lehet újabb és újabb kézműves technikákkal ismerkedni. 
A kicsik és nagyok hagyományos és modern technikákkal 
egyaránt dolgozhatnak majd, de lesznek ügyességi játékok 
és fejtörők is. Tavaszi játszóház háziasszonya Tóth Istvánné 
könyvtáros.

OLVASSUNK OSZTÁLYKIRÁNDULÁSÉRT (IS)!
Nagy sikert aratott az általános iskolások körében a 

városi könyvtár azon pályázata, amely az „Olvasó osztály” 
cím elnyeréséért zajlik. A gyerekek pontokat kapnak a 
beiratkozásért, a kutatómunkáért és még sokféle könyvtári 
tevékenységért. Azon túl, hogy számtalan élményt szereznek 
a könyvek forgatása során, még egy nagyon komoly tétje 
van a versenynek! A legtöbb pontot elérő osztály részére a 
városi könyvtár osztálykirándulást szervez! Hajrá, kedves 
osztályok! Májusig még lehet vadászni a pontokra!

KÖNYVEKRŐL VETÉLKEDTEK
Háromfordulós könyv- és könyvtárhasználati vetélkedőt 

hirdetett meg a városi könyvtár felső tagozatos diákok részére. 
A két írásbeli fordulót követően a mindent eldöntő szóbeli 
versenyre március 23-án került sor a Varsány Közösségi 
Házban. A zsűri tagjai BozsóAndrea, Sándorné Pusztai Erika 
és Császiné Csáti Réka voltak. A rendkívül változatos műfajú 
feladványokat Hellenpach Rozália könyvtáros állította össze. 
Hat csapat mérte össze tudását a vetélkedőn, amelyen a 
következő eredmény született:

I. helyezett csapat: Könyvmolyok (Kiss Dominik, Molnár 
István Patrik, Herczeg Kristóf)

II. helyezett csapat: Aranytallak (Pásztor Edit, Szécsi 
Gréta, Sebestyén Réka)

III. helyett csapat: Valami (Császi Eszter, Berta Bence, 
Bozsó Áron).

Az „Olvasó osztály” pályázat, valamint a könyv- és 
könyvtárhasználati vetélkedő a TÁMOP 3.2.4.-08/1-2009-
0065 Olvasással a jövőért a szolnoki kistérség könyvtáraiban 
című pályázat támogatásával valósult meg.

Cs. Csáti Réka

                                                                                                 Könyvtár hírei
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Világutazó, kalandor, orientalista, író. Lőrincz L. László 
bejárta a világ mind a négy égtáját, tapasztalatait pedig 
regényein keresztül osztja meg olvasóival. Napjaink egyik 
legnépszerűbb bestseller-szerzője volt a Városi Könyvtár 
vendége.

Hogyan lesz egy szilvásszentmártoni cukor— és édesipari 
technikusból keletkutató?

Születésem után Kaposvárra költöztünk, ott jártam 
általános iskolába. A kaposvári Táncsics Mihály 
Gimnáziumba jelentkeztem továbbtanulni, és felvettek a 
kaposvári Cukor- és Édesipari Technikumba. Nem sokkal 
korábban alapították meg a technikumokat -ezek talán a mai 
szakiskoláknak, szakközépiskoláknak felelnek meg- és senki 
sem akart oda jelentkezni, a szülők sem tudták, mi lesz az ott 
végzett gyerekekkel, így aztán ezt a megoldást találták ezen 
iskolák feltöltésére. Abban az időben, abban a rendszerben 
így ment. Nem bántam meg egyébként, mert jó iskola volt, 
sok érdekes dolgot tanultam ott: különféle cukrok, például 
szaloncukor, csokoládék elkészítését, sütést és sokminden 
mást. Érettségin tepertős pogácsát kellett  készítenem. 
És megemlíteném, hogy egy nyarat töltöttem a szolnoki 
cukorgyárban gyakorlaton.

Mi akart lenni előbb: író vagy keletkutató?
Ifjú koromban nagyon szerettem olvasni. Egy német 

író, Winnetou alakjának megteremtője, Karl May volt a 
kedvencem. May azonban nem csak a vadnyugaton játszódó 
könyveket írt, sőt ezekből volt kevesebb. Legtöbb műve a mai 
Közel-Keleten, tehát Irak, Afganisztán, Irán, Törökország, 
Szíria területén játszódott, csak néhányat említsünk meg: 
Bagdadtól Sztambulig, Datolyafák árnyékában... Ezekben 
a művekben a német származású Kara ben Nemszi és arab 
segítője járták a sivatagot, és a legkülönfélébb kalandokat 
élték át, rablókkal hadakoztak és mindig győztek.

Ez nagyon megtetszett nekem, úgy éreztem eldőlt a jövőm: 
én is utazó akartam lenni, aki saját tevekaravánján járja a 
sivatagot arab segítőjével, egyik kezünkben pisztoly, másik 

kezünkben korbács, és a legkülönfélébb kalandok közepette 
győzzük le a haramiákat, és mindezt meg is írom majd 
regényeimben. Én akartam lenni a magyar Karl May, akinek 
úti kalandjait izgalommal olvassák és a borzongástól nem 
tudnak aludni. Nos, ennek óriási realitása volt akkoriban, 1953-
ban Kaposváron. Én azonban komolyan vettem, olyannyira, 
Karl May könyveinek végén található szószedetből kezdtem 
„tanulni” arabul. Nagyon hasznos dolgok voltak benne, mint 
például sivatagi ugróbolha, nyolcágú tevekorbács, sivatagi 
homokvihar. Ekkor határoztam el, hogy komolyan megtanulok 
egy keleti nyelvet, amit az ELTE bölcsész karán lehetett. 
Így aztán érettségi után jelentkeztem is, de pechemre abban 
az évben nem indítottak keleti szakot. Nem minden évben 
indul, függ a jelentkezők létszámától, a tanszék kapacitásától 
stb. Ebben az esetben az volt a megoldás, hogy az ember 
jelentkezett két szakra, amiből az egyiket a későbbiekben 
elcserélhette egy keleti nyelvre. Én magyar-történelem 
szakra jelentkeztem, majd két hét elteltével megkerestem 
az arab tanszéket, amit a híres orientalista, Germanus Gyula 
professzor vezetett. Nagyon sok hallgató volt ezen a szakon, 
bejutni szinte lehetetlen volt, nekem is csak „állóhely” jutott 
az ablak mellett, de sikerült elcserélnem a magyar szakot 
arabra. Szóval, ott álltam és hallgattam Germanus professzor 
előadását, aki szép, klasszikus arab nyelven beszélt. Szóval 
egy kukkot sem értettem belőle, négy-öt nap múlva rájöttem, 
hogy úgy nem fogok megtanulni arabul, hogy állok a falnál, 
a Germanus professzor pedig meg sem szólal magyarul. Be 
kellett látnom, ezen az egyetemen nem könnyű megtanulni 
az arabot, így egy másik keleti nyelv után néztem, így 
kerültem a török szakra. Törökországban is van sivatag, teve 
is van, gondoltam megpróbálom. Itt már kisebb előadóterem 
volt kevesebb diákkal, ülőhelyem is volt, Németh Gyula 
professzor is gyakran használt magyar szavakat, szóval 
nagy reményekkel vágtam bele a török tanulásába. Péntek 
dél volt, a professzor nagyon örült, hogy újabb diák jött, 
volt hely is még. Kérdezősködött, hogy ki vagyok, honnan 
jöttem, miegymás. Elmondtam, hogy a kaposvári Cukor- 
és Édesipari Technikumban végeztem. Az arca felderült, 
boldogan lelkendezett, hogy végre van valaki, aki majd a 
török édességek szakértőjévé képzi magát. Gondoltam, ez 
jól indul, de ekkor lekapott egy vastag könyvet a polcról, a 
kezembe nyomta, és azt mondta: Itt egy török nyelvtan, ezt 
hétfőre megtanulod. Mindezt péntek délben. Kissé rövidnek 
tűnt az idő. Kinyitottam a könyvet, németül volt. Középkori 
gót betűkkel. Egy német nyelvű török nyelvtankönyv volt. 
Mondom, én nem tudok németül. Nem baj, németül is 
megtanul. - mondta Németh professzor. Rájöttem, ezen az 
egyetemen törökül is nehéz megtanulni.

Szomorúan sétálgattam a folyosókon, amikor összefutottam 
egy kollégiumi barátommal, Chrudinák Alajossal, aki szintén 
arab szakos volt. Kérdezte, miért vagyok ily bánatos. Mondtam 
neki, hogy ez olyan hülye egyetem, se tevekaraván, se sivatag, 
se korbács... Azt tudni kell, hogy a bölcsészek mind egy kicsit 
őrültek, de szavaim sokkolták Alajost. Neked sivatag kell? 

„EL KELL MENNI, MEG KELL NÉZNI, 
VÉGIG KELL JÁRNI, BESZÉLGETNI KELL…”
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- kérdezte. Meg tevekaraván? Én meg válaszoltam, hogy 
igen. Akkor miért nem mész mongol szakra? Életemben nem 
hallottam még addig Mongóliáról. Mondta Alajos, hogy fel is 
vesznek, mert jelenleg hallgatóhiánnyal küszködnek, vagyis 
egy sincs. Fél évet lehúzol, addigra az arabról kihullnak sokan, 
és akkor átjössz.

Megfogadtam a tanácsát, és felmentem a mongol 
tanszékre. Ott  Ligeti Lajos professzor fogadott a tanársegéd 
társaságában, és mikor előadtam, hogy mongol szakos akarok 
lenni, csak ennyit kérdezett: Miért? Meglepett a kérdés, nem 
készültem fel rá. Csak annyit tudtam kinyögni, hogy azért, 
mert hallottam, hogy nincs egyetlen hallgatójuk sem. Erre 
a tanársegéd odaugrott az ajtóhoz, kulcsra zárta, és annyit 
mondott: Egy már van!

Így lettem a mongol tanszék hallgatója. Eleinte egyedül, 
később kerítenem kellett még valakit, mert ha hiányoztam, 
rögtön észrevették. Sikerült is egy régészhallgatót 
beszervezni.

És a terve, hogy fél év múlva újra megpróbál bejutni az 
arab szakra?

Eleinte ez motoszkált a fejemben, de később teljesen 
elvarázsolt a mongol nyelv és kultúra, és a világon semmiért 
nem cseréltem volna ezt el. Aztán megismerkedtem a nagy 
hegyek kultúrájával, Tibet Himalája, Nepál stb. Nagyon más, 
viszont sok ponton egymásra nagyon hasonlító kulturális és 
hitvilág jellemzi a síkságot és a hegyvidéket. Megtanultam a 
tibeti nyelvet, megismerkedtem a tibeti világgal. Az egyetem 
elvégzése után én a Magyar Tudományos Akadémián 
láttam el különböző funkciókat, tanulótársam pedig a 
külügyminisztériumba került, sok-sok éven át volt többek 
között Mongóliában nagykövet.

Minden műve megalapozott, tudományos ismeretanyagra 
épül. Gondolom, mikor Tibet, India, a Távol-Kelet vidékeit 
mutatja be könyveiben, első kézből kapjuk Öntől az 
információkat.

Igen, a könyveimben szereplő helyeken már mind jártam. 
Mások tapasztalataiból, mások élményeiből én nem tudom 
megírni úgy, ahogy szeretném. Többen mondták már, hogy 
mikor olvassák a könyveimet, olyan, mintha ők is ott lennének. 
Ez azért van, mert én tényleg ott voltam. El kell menni, meg 
kell nézni, végig kell járni, beszélgetni kell emberekkel, csak 
így működik. A közvetlen tapasztalat nagyon sokat jelent.

Az más kérdés, hogy amikor olyan témáról írok, aminek 
nem vagyok szakértője, akkor segítséget kérek az akadémián, 
vagy az egyetemen egy kollégától. Írtam Egyiptomban 
játszódó regényt, jártam is a piramisok országában, de nem 
vagyok egyiptológus, ezért tanácsot kértem szakértőktől. 
Tehát, a könyvben lévő események, a történet fikció, az 
írói fantázia terméke, de minden háttéranyag, kulturális 
vonatkozások, vallási dolgok, földrajzi adatok, az mind igaz, 
akár ismeretterjesztő műként is fel lehet fogni. Habár, azt 
mondják, Dante sem járt a pokolban, mégis milyen jó leírást 
készített.  Én azért mindenütt ott vagyok, ahol lehet.

Kiről, kikről formázza hőseit? Jól gondolom, hogy John 
C. Lendvay és Leslie L. Lawrence az Ön alteregói?

Ez a történet Mongóliába nyúlik vissza. Mikor Mongólia 
belépett az ENSZ-be, felvették a diplomáciai kapcsolatokat 

nyugati országokkal, hívogatták a diplomatákat, hogy jöjjenek 
Ulánbátorba, készen vannak a nagykövetségi épületek, 
már csak be kell költözni. Mikor megérkeztek a külföldi 
diplomaták, a mongolok sajnálkoztak, hogy biztos valami 
félreértés történt, épületek nincsenek, a jurta is hiánycikk, 
így beköltöztették őket az Ulánbátor Szállóba, ahol én is 
laktam akkoriban. Azon a folyosón, ahol az én szobám 
volt, a következők voltak az ajtókra kiírva: Nagy Britannia 
nagykövetsége, Lőrincz László, Kubai Nagykövetség. A 
kubai nagykövet egy kedves úriember volt, San Pedro-nak 
hívták, néhány héttel-hónappal korábban még parketttáncos 
volt a saját mulatójában Havannában, de Castro hatalomra 
kerülésével államosították a helyet. San Pedro-t az mentette 
meg a kivégzéstől, hogy hetekig bújtatott egy sebesült 
partizánt a szórakozóhely pincéjében, hősiessége jutalmául 
felajánlották neki, az lehet, ami csak akar. Nem volt nagy 
fantáziája San Pedro-nak, így lett belőle nagykövet.

A másik szomszédom Eric, a brit nagykövet, egy skót 
származású, magas, tengerészgyalogos kinézetű fickó volt. 
A II. világháborúban a Brit Királyi Légierő kémelhárító 
tisztje volt. Nagyon fiatal kamasz volt, nem is vették fel a 
seregbe, amikor jelentkezett, azonban kiderült hogy 9 keleti 
nyelvet beszél. A sorozóbizottság hamisította meg a papírjait, 
mert szükség volt ilyen nyelveket ismerő emberekre a 
kémelhárításnál. A szülei diplomaták voltak Délkelet-
Ázsiában, Eric pedig kicsi kora óta ott nevelkedett, így 
tanult meg ilyen sok nyelvet. A háború alatt a csendes óceáni 
hadszíntéren fogdosta össze a japán kémeket.

Nagyon jó barátok lettünk, a reggelek úgy néztek ki, hogy 
6-kor Eric megrugdosta az ajtómat és ennyit mondott: A reggeli 
előállt. Én felkeltem, átmentem a kubai nagykövetséghez, 
megrugdostam az ajtót és bekiabáltam San Pedro-nak: A 
reggeli előállt. Utána átsétáltunk a brit nagykövetségre, ahol 
már Eric várt minket egy-egy pohár whisky-vel. Mielőtt ittunk 
volna, a falon lévő Erzsébet királyné képet minden esetben 
leakasztotta és a fal felé fordította. A whisky elfogyasztására 
mindig nyakkendőben került sor, mert a britek szerint a whisky 
a legnemesebb ital a világon, és azzal tiszteljük meg ezt az italt, 
hogy fogyasztásához nyakkendőt kötünk. Így aztán minden 
reggel a brit nagykövetségen pizsamában és nyakkendőben 
iszogattunk Erzsébet királyné elfordított képe előtt.

Egyszer aztán megkérdeztük, miért fordítja el a képet. 
Felállt, megigazította a nyakkendőjét, és azt mondta nekünk: 
Engem őfelsége nem azért küldött ide, hogy reggeltől estig 
kommunistákkal whisky-t vedeljek. De ha már megteszem, 
legalább ne lássa őfelsége.

Tehát Ericről mintázta Leslie L. Lawrence alakját.
Részben. Szerettem volna, hogy kicsit olyan is legyen, 

mint az Angyal, Simon Templar. Egy olyan figurát szerettem 
volna, aki úriember, aki feleslegesen nem alkalmaz erőszakot, 
aki elsősorban az eszével, az ügyességével oldja meg a 
rejtélyeket.

Milyen könyvet várhatunk öntől legközelebb?
Egy nepáli kolostorban játszódó Lawrence történet lesz a 

Villogó Fények Kolostora címmel.
Mondi
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  Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ 

SZOCIÁLIS SZOLGÁLTATÁS

A növények, állatok, és az ember is nagyon várta már, a 
talán legszebb évszak, a tavasz beköszöntét. 

Az időjárásjelentések gyakran borzolták kedélyeinket, 
mint hajunkat a szél. Ha nehezen is, de előbújt a felhők 
mögül a nap, hogy meleg sugarával melegítsen bennünket. 
Az Otthon lakóinak a mindennapi beszélgetések, TV nézés, 
apró tevékenységek között akadt egy kis ideje arra is, hogy 
néhányan megnézzék a Népdaléneklő verseny szereplőit, a 
márc. 15-i ünnepséget. Nagyon nehezen mozdulnak már ki 
a lakók, hisz egyre több idős embernek romlik az egészségi 
állapota. Örülnek, és szívesen veszik, ha meglátogatja 
az Otthont egy-egy gyerekcsoport az óvodából, vagy az 
általános iskolából. Így volt ez ebben a hónapban is. A hétfő 
délutáni felolvasások szintén nagy élményt nyújtanak. Az 
Idősek Klubjába vendégek látogattak Szandaszőlősről, a 
Búzakalász Citerazenekar játékát hallgatták, és nótaszóval 
kísérték az idős klubtagok.

Ebben a hónapban tartotta évi jelzőrendszeres 
tanácskozását a Gyermekjóléti Szolgálat. A tanácskozás 
helyszíne a Varsány Közösségi Ház, melynek résztvevői a 

Lopakszik a kacér tavasz,
Bokrokba búj szerelmesen,
Léptében buja rügy fakad
A télcsapzotta réteken.

Köntöséből szellő szalad,
pillékkel fest tarka eget,
Végigsimít az ablakon:
vágyától rezeg az üveg.

Szirénajkán rigó dalol,
Bódulat marja az eszem
- Ő kacag, megrázza haját
S elillan, észre sem veszem. 
(Pákozdi Gabriella: Tavasz)

gyermekvédelemmel foglalkozó szakemberek voltak. A 
tanácskozás témája: a 2010. évi gyermekvédelmi feladatok 
ellátásának értékelése, valamint a jövőre nézve feladatok 
megfogalmazása.                                                       Bné 
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                                                                                                                        III. Barátság bál

CIVILEK

Ez év március 12-én harmadik alkalommal megrendeztük 
a barátságbált, rákóczifalvai vállalkozók, civil szervezetek, 
magánszemélyek összefogásával. A bált jótékonysági 
jelleggel szerveztük, bevételéből az óvodai játszótér 
építéséhez, felújításához kívántunk segítséget nyújtani. Ez a 
kezdeményezés Pahocsa Kálmán úrtól származott, aki maga 
is jelentős anyagi segítséget nyújtott.

Ennek alapján kezdtük Szurgyi Mihály úrral a szervezést. 
Az eddigi tapasztalatok alapján hetven-nyolcvan fős 
részvételre számítottunk, de az előrejelzések alapján több 
mint kétszáz főre kaptunk visszajelzést. A létszám alapján 
egyértelművé vált, hogy a közösségi ház kicsinek bizonyul, 
ezért egyeztetést kezdeményeztünk a polgármester úrral és a 
képviselőtestülettel, hogy a sportcsarnokot vehessük igénybe 
térítésmentesen. Rábólintottak. Köszönet érte!

Időközben Bodács István és Szurgyi Mihály úr felvette 
a kapcsolatot Veresegyháza polgármesterével, ahol az 
ország egyetlen medveparkja üzemel. A polgármester úr és 
a medvepark üzemeltetője is támogatta rendezvényünket. 
Úgy gondoljuk, ha esetleg iskolásaink, óvodásaink 
arrafelé kirándulnak, majd térítésmentesen nézhetik meg a 
medveparkot, amelyet mi a bál bevételéből 50.000 forinttal 
támogattunk.

A bál megrendezésében nagyszerű összefogást értünk el 
a civilszervezetek, falugondnokság, TISz, az önkormányzat, 
vállalkozók és magánszemélyek részéről. A székek, 
asztalok átszállítása, bepakolása, majd visszaszállítása 
a falugondnokság TISz  közreműködésével, a terem 
berendezése, majd kipakolása, feltakarítása a BEROE 
segítségével,a II. Rákóczi Ferenc Nyugdíjasklub műsorral, 
tánccal, az Együtt Egymásért Nyugdíjasklub asztalterítőkkel 
segített a színvonalas lebonyolításban. Pici óvodásaink 
kis műsorral, óvó nénik szintén műsorral, néptáncosaink 
tánccal emelték az est színvonalát (hogy már szakszavakat 
is használjak). Meglepetésként két ifjú tehetség, a 10 éves 
Vörös Liza és a 11 éves Nagy Márk tartott fantasztikus 
táncbemutatót. Ők kategóriájukban Kelet-Magyarország 
táncbajnokai.

Köszönetet mondunk – név nélkül – mindazoknak a 
vállalkozóknak, magánszemélyeknek akik időt, munkát 
nem kímélve anyagi és erkölcsi segítséget nyújtottak 
(tombola, jegyárusítás sütemények készítése stb,stb.). 
Külön köszönetet mondunk Iváncsik Imre országgyűlési 
képviselő úrnak, aki a tőle megszokott módon, most is 
jelentős anyagi támogatást nyújtott. A rendezvény hangulata 
a szervezők, azaz szerintünk jó volt, alapjában jól sikerült 
minden. Természetesen mint mindig és mindenhol, akadnak 
elégedetlenkedők, kritizálók, jobban tudók, ez már emberi 
természet. Lehet bírálni, kritizálni, sőt lehet jobban, másként 
csinálni. Adva a lehetőség mindenkinek. Itt szeretném 
megjegyezni, hogy akit megtisztelnek (akár mi, akár mások) 
tiszteletjeggyel és valami oknál fogva nem tud, vagy nem 
akar az adott rendezvényre elmenni, kérem jelezze ezt, ennyi 
viszonttiszteletet adjunk meg egymásnak. Jelen esetben is 
néhány megrendelt vacsora feleslegessé vált.

A megnyitó(k) után rövid műsorral próbáltuk a hangulatot 
feldobni, majd vacsora következett, melyet Mester István és 
csapata szolgáltatta 240 főre. Vacsora után tánc, tombola, 
majd ismét tánc, ahogy ez már lenni szokott.

Elszámolásképpen néhány adat, nem kötelező, de 
tájékoztató jelleggel: vacsora 240.000 Ft., zene 20.000 Ft., 
egyéb( ásványvíz, rövidital, tombolatárgyak, pohár, tálca stb.
stb.)50.000Ft. Veresegyháza medvepark 50.000Ft., a helyi 
takarékszövetkezetnél a 69800164-15107165 számlaszámra 
az óvodai játszótér építésére 100.000 Ft.(A számla 
nyitott, bárki bármilyen összeggel támogathatja a fenti 
kezdeményezést.) Itt kívánom megjegyezni, hogy Pahocsa 
Kálmán úr ezzel nem fejezte be a felajánlását, ígéretet tett 
rá, hogy amikor kezdődhet az építkezés, csapatával ingyen, 
bérmentesen elvégzi azt.

Itt mondunk köszönetet a felajánlott tombolatárgyakért. 
Köszönetet mondunk a magunk, az óvoda, az óvodásaink 
nevében, minden támogatónak, segítőnek, résztvevőnek. 

K Ö S Z Ö N J Ü K !
Czikkely Józsefné
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Együtt Egymásért Rákóczi Klub

CIVILEK

„Az a pár óra, vagy nap, amit együtt, egymás 
társaságában eltöltünk, az legyen vidám, és nyújtson 
részünkre kikapcsolódást a mindennapok gondjaiból-
bajaiból.”

Hiába dolgozik valaki bármennyit is a közért, ha az 
újságban nem jelenik meg róla/róluk, semmi, ha nagyon 
kevesen szereznek róla tudomást. Ezt segíti egy-egy 
személy, intézmény, szervezet bemutatása, bemutatkozása 
lapunk hasábjain. A lap felelős szerkesztőjének kérésére 
nekem jutott a feladat, készítsek interjút az egyik 
civilszervezet vezetőjével. Gál Jánosné Esztike néni 
helyett, Kőrösi Sándorné Erzsike lett az Együtt Egymásért 
Rákóczi Klub vezetője. Érdekesen indult a beszélgetésünk 
Erzsikével, hiszen ismeretségünk már több évtizedes. 
Beszélgetésünk elején felelevenítettünk néhány történetet 
a régi óvodásokról, gyerekeinkről, óvodai csoportokról, 
kirándulásokról, régi ismerősökről, hiszen hosszú éveket 
dolgoztunk együtt.

  
Baloghné: Erzsike kérlek, néhány mondatban mesélj 

magadról, családodról az újságolvasóknak.
Kőrösi Sándorné: itt születtem Rákóczifalván, itt élek 

férjemmel, aki mindenben nagyon sokat segített, és segít 
a mai napig is, harmonikusan éljük nyugdíjas éveinket.

Felneveltünk a három gyermeket, - Sándor, Tibor, Editke, 
- akik már önálló családi életet élnek, és megajándékoztak 
bennünket négy aranyos unokával. Csingiz, Jázmin, 
Petra és Vivien nagyon sok boldogságot hoznak az 
életünkbe. Nincs olyan hétvége, hogy valamelyik unoka 
ne lenne velünk. Szinte naponta beszélünk telefonon, 
„vén fejjel”még az internetet is megtanultam használni, 
csakhogy kapcsolatban legyünk. Ha nem jönnek, már 
nagyon hiányoznak. Az iskola elvégzése után Szolnokon 
dolgoztam, az akkor nagyhírű Bútorgyárban, majd 1980-
tól 2004-ig a helyi óvodában voltam dajka. Szívesen 
emlékszem vissza ezekre az időkre. Mindig szerettem az 
embereket, a közösséget, de hát ezt tudod, Dzsúlia.

Bné: mit szólt a család, amikor kiderült, Te lettél az 
egyik civilszervezet vezetője?

KSné: civilszervezetünknek férjemmel együtt alapító 
tagjai vagyunk, mindig szívesen, és tevékenyen vettünk 
részt a majd hatévnyi munkában (az idén már). 2010. 
december 9-i gyűlésen a csoport minden tagja bizalmat 
szavazott nekem, amit sok-sok gondolkodás, vívódás után 
elvállaltam. A vezetőségi tagok, a régi tagok Gálné Esztike, 
Táboriné Piroska néni, de civilszervezetünk mind a 25 
tagja mindenben maximálisan segítenek. Bukta Jánosné, 
mint helyettes munkáját külön szeretném kiemelni, mert 
mindenben a legnagyobb segítségemre van. A családom, 
különösen a férjem, Sándor, mellettem áll. Az unokáim 
szintén „támogatnak”, hisz kevés olyan rendezvény van, 
hogy valamelyik unoka ne legyen velünk. 

Bné: Erzsike, a tervek, a programok közül néhányat 
említs meg az olvasóknak.

KSné: havonta két alkalommal találkozunk. Szinte 
mindig teljes létszámban vagyunk jelen, mindig jó 
hangulatban üdvözöljük egymást. A tagok, a vezetőségi 
tagok által megfogalmazott ötleteteket, javaslatokat, 
gondolatokat átbeszéljük. Tagságunk fele szépkorú, 
akikre ugyanúgy számíthatok, mint a „hatvanasokra”. 
Rendezvényeinken mindenki kiveszi a részét a 
munkából. Márciusi rendezvényünk nagyon jól sikerült, 
sokat dolgoztunk mindannyian. Sok segítséget kaptam 
Császiné Rékától és Mondi Viktortól, köszönöm 
nekik. Mindig, mindenre készülök, mindent leírok, 
feljegyzek, összegyűjtök, hogy máskor is hasznát 
vegyem. Az idén megrendezzük a 6. Hagyományőrző 
disznótort. Programunkban szerepel még Családi 
találkozó – gyerekekkel, unokákkal, a tagság kérése 
volt. Kirándulást terveztünk be két alkalommal, nagy 
országos rendezvényeken – civilszervezetek találkozója 
- részt veszünk. De nem hagyjuk ki sosem a helyi városi 
rendezvényeket, programokat. Ezek között szerepel 
a Gyermeknap, a Mindenki Karácsonya, amikor csak 
tehetünk a gyerekekért, akkor ott vagyunk, teszünk. 
Nemrég volt egy egészségügyi előadás, amit Dr. Bodács 
Zsófia háziorvos tartott. Nagy érdeklődéssel figyelték a 
tagok, majd előadás után sokat kérdeztek a doktornőtől. 
Ami pedig nem marad el, az a kerek évfordulók, 
születésnapok, házassági évfordulók megünneplése. 
Igyekszünk mindig tartalommal kitölteni az időt, hogy 
továbbra is kikapcsolódjunk a mindennapok gondjából-
bajából.

Bné: Az újságolvasó bepillantást nyerhet egy 
civilszervezet, és annak vezetője életébe, még ha csak 
néhány mondatban is. Erzsike! Köszönöm a beszélgetést. 
Kívánok neked és családodnak jó egészséget és sok 
boldogságot!

Bné
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                                                                                                            Kuruc idők emlékezetére

CIVILEK

A kuruc kor, a magyar történelem nem csupán az átlagember, 
de mélyebb folyamatait tekintve még a történészek előtt 
is elég kevéssé ismert. E korszakra gondolva elsősorban a 
Rákóczi-szabadságharc 1703-1711-ig tartó időszaka jut az 
eszünkbe, azonban az 1600-as évek végétől az 1700-as évek 
közepéig terjedő évek sorolhatóak ebbe a periódusba.

A kurucok a 17-18. századi Magyarország területén vívott 
Habsburg-ellenes felkelésekben résztvevő katonák, illetve 
a velük rokonszenvezők voltak. A Rákóczi-szabadságharc 
hadseregének katonáit is így hívták, bár hivatalosan nem 
használták ezt az elnevezést. A császárhoz hű osztrák 
katonákat és a Habsburg-párti magyarokat a kurucok 
labancoknak nevezték el.

A Kuruc Hagyományőrző Egyesület ennek a történelmi 
korszaknak az eseményeit, hagyományait eleveníti fel 
rendezvényeivel, programjaival és fellépései alkalmával. 
Ebben az évben emlékezünk meg Rákóczifalva névadója, 
II. Rákóczi Ferenc születésének 335. és az általa vezetett 
Rákóczi-szabadságharc lezárásának 300. évfordulójáról. Az 
egyesület 11 éves fennállása óta, minden év márciusában 
szervez programokat a fejedelem születésnapja (március 27.) 
tiszteletére. 2011-ben három település - kuruckort idéző - 
eseményeibe is bekapcsolódott a szervezet.

Mezőtúron március 19-én a Rákóczi-nap keretében a 
Rákóczi Úti Általános Iskolában 360 tanulónak tartott 
előadást a „Kuruc medicina” című jelenetével a Kuruc 
Hagyományőrző Egyesület. A tanulóknak nagy élményt 
jelentett a korhű ruhákban bemutatott produkció, akik a 
műsor közben és annak végeztével is vastapssal köszönték 
meg a bemutatót.

Rákóczifalván március 25-én a Virágoskert Óvoda és 
Bölcsőde együttműködésével népi játékok fesztiválját és 
kuruc toborzót szervezett az egyesület a Rákóczi és a Toldi úti 
intézményben egyaránt. Az óvodások nagy örömmel vették 
birtokukba a népi játékokat, nagy élvezettel, boldog tekintettel 
próbálgatták sorra a különféle játékos lehetőségeket és 
versengéseket. Mindeközben szinte mindenki magára öltötte 
a kuruc kori katonai viseletet, jelezve ezzel, ők is beállnak 
Rákóczi seregébe. A szülőktől kapott információk alapján 

a gyerekek közül sokan azzal mentek haza, hogy feltámadt 
Rákóczi, s a kicsinyeket apródjává fogadta.

Március 26-án Rákóczifalván a Közösségi Házban 
kuruc vigadalommal folytatódott a társaság megemlékezés-
sorozata. A programok mellett az est keretében koszorúzással, 
fáklyás menettel emlékeztek meg a résztvevők a Fejedelem 
születésnapjáról, majd újból folytatódhatott a mulatság.

Szolnokon a Damjanich János Múzeumban március 31-
én nyílt a Rákóczi-szabadságharc emlékére kiállítás. Az 
ünnepélyes megnyitón a Kuruc Hagyományőrző Egyesület 
tagjai is részt vettek és díszőrséget adtak kuruckori katonai 
viseletben.

Az egyesület további tavaszi és nyári programja is 
rendkívül gazdag. A júliusi rákóczifalvai Aratófalatok 
Ünnepe szervezése és a hazai felkérések mellett sok külföldi 
meghívás egyeztetése is folyamatban van. Chervena Voda 
és Sevlievo (Eldorod) bolgár települések érintésével a török 
Rodostó, Izmit és Isztambul, a vajdasági Szaján, a horvát Split, 
a felvidéki Vavrisó, az erdélyi Marosvásárhely és a német 
Koblenz városok rendezvényeire várják a szervezet tagjait. A 
nemzetközi kapcsolatok terén kínálkozó lehetőségek minél 
szélesebb körű kihasználásával is szeretnék Rákóczifalva 
hírnevét tovább erősíteni.

Terenyei Attila - elnök
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Továbbra is fenntartom, hogy kunhalom

CIVILEK

Szeretném a Rákóczi lap olvasóival megosztani azt 
az e-mail-ben elkészített interjút, amelyet Szelekovszky 
Lászlóval készítettem a napokban, akinek szakmai 
múltját nagyra tartom, nyugdíjasként végzett örökség- 
és természetvédelmi munkája ma is tiszteletre méltó. 
Barátságunk több éves, először egy Kardoskút melletti, 
Fehér-tói madármegfigyelésen találkoztunk, és azóta 
is többször vendégeskedtünk egymásnál, a tavalyi 
természetismereti vetélkedőnk zsűritagja és előadónk volt.

 
- Laci bácsi! Először is arra kérlek, röviden mutatkozz be 

a Rákóczi Lap olvasóinak – személyes és szakmai oldalról 
egyaránt.

- Szelekovszky László vagyok, 68 éves, agrár végzettségem 
van. Feleségem pedagógus volt, két gyermekünk van és hét 
unokánk. Jelenleg Békéscsabán élek, a megyei Honismereti 
Egyesület elnöke vagyok. 20 évig a Megyei Önkormányzat 
környezet- és természetvédelmi szakfőtanácsosa voltam. 

- Hogyan lettél kunhalomkutató?
- A környezet- és természetvédelem mindig is nagy 

szerelmem volt, munkám nem beosztás függő, hanem 
majdnem hobbinak lehetett nevezni. A kunhalmok örökös 
háborgatása engem már régen irritált, és ez késztetett arra, 
hogy 1994-ben összehívjam az első országos kunhalmos 
tanácskozást, amely előtt Dr. Tóth Albert főiskolai 
tanszékvezetővel történt találkozás is megerősített ebben. 
Gyakorlatilag ennek a tanácskozásnak az ajánlata segítette elő 
azt, hogy a kunhalmok név szerint kerüljenek be a törvénybe 
és nevén nevezve legyen védett. Életem egyik legnagyobb 
sikerének tartom a természetvédelemben.

Többek között elkészítettem Békés megye kunhalmainak 
könyvét, a megyei kunhalmos listát, és több kiadvány füzetet 
a speciális kunhalmos csoportokról.

- Miképp, mikor kerültél kapcsolatba a rákóczifalvi 
Madárbarát és Természetvédő Körrel?

- A Rákóczifalva Madárbarát és Természetvédő Körrel még 
akkor kerültem kapcsolatba, amikor Katona Misi meghívott 
a gyurgyalag telep megtekintésére, és egyáltalán az ott lévő 
kunhalmok szemrevételezésére. Akkor még a kunhalom sorsa 
ennyire nem volt tulajdonjogi szempontból előrehaladott (a 
roncsolt halomra utalok, ahol a gyurgyalagok éltek). 

- Mi a konkrét szakmai álláspontod a halommal 
kapcsolatban? 

- A Rákóczifalva környékén lévő kunhalmokról már 
előzetesen olvasgattam, itt nagyszerű halomcsoport volt 
valamikor, egyiken a Rákóczi palota, amely helyén ma gödör 
van, másik a gyurgyalagos roncsolt halom, és a hála Istennek 
megmaradt Temető halom, tetején a régi földmérő kővel. Ez a 
halom bizonyítja többek között, hogy a halomcsoport létezett. 

- Mi a véleményed a közelmúlt eseményeiről, az építkezés 
megindulásáról, a hatósági halombejárásról, a régészek 
véleményéről, hogy ez nem kunhalom?

- A régészek véleménye meglep, hiszen itt már közel 200 
éve komoly régészeti lelőhelyet tártak fel, bizonyítva azt, hogy 
1000 évekkel ezelőtt is lakott helyként tartották számon. Ez 

a halom roncsolt és bolygatott, ráadásul magánkézben is van, 
(de rengeteg ilyen halmot találunk az országban,) amelyekre 
nem mondják ki egyértelműen, hogy kunhalom vagy nem. 
Én továbbra is fenntartom, hogy kunhalom. 

- Milyen volt a benyomásod városunkról?
- Tavaly májusban egy természetismereti vetélkedőn vettem 

részt nálatok, ahol előadást is tartottam a kunhalmokról. 
Ekkor néztem szét a városban is. Megszemléltem a híres 
Maci Múzeumot, amihez ezúton is gratulálok. A város nagyon 
barátságos, sok régi emléket megőriz (templomot, parókia, 
Rákóczi emlékeket, és a szépen parkosított köztereket, a 
Tisza partról nem is beszélve.)

Ehhez a sok szép emlékhez nagyon hozzátartozik a 
halomcsoport még meglévő 2 tagja, mely mondjuk ki 
őszintén, a lakosság véleményét is tükrözi, és Rákóczifalva 
kultúrtörténeti értékeihez hozzátartozik. 

- A Madárbarát Kör idén is megendezi a szokásos 
természetismereti vetélkedőt. Eljössz-e hozzánk, hogy ezen 
alkalomból esetleg személyesen is válaszolj a halommal 
kapcsolatos kérdésekre, érdeklődésre? 

- Rákóczifalvára nagyon szívesen megyek bármikor, 
bármilyen rendezvényre, amelyre meghívnak.

Köszönöm a felkéréseteket, őszintén és minden háttérszéltől 
mentesen válaszoltam.

Tiszta erdőt, szép mezőt!
Katona Mihály

Részlet egy Szelekovszky Lászlóval készült cikkből: 
„Ezen a vidéken, melyet kevesen ismernek olyan alaposan 

öreg fáiról, védett kunhalmairól, mint ön.
— Nem is értik a falumbeliek, a felvidéki Sajógalgócon élő 

barátaim, hogy tudtam „itt lenn” megragadni. Nos, a nyáron 
meghívtam őket. Mondtam nekik, ilyen csodát még nem láttatok, 
ahol a legtöbb védett természeti értéket őrizzük, kétszáztízet 
— más megyékben száz körülit számlálnak —, ahol az ország 
legnagyobb kunhalma, a Gödényhalom, vagy hazánk ezredik 
védett területe, a mályvádi őstölgyes található. Itt százszor 
szebb a naplemente, mint a felvidéken; a legcsodálatosabb 
a kardoskúti és a vésztői pusztában. Békésben találom 
környezetvédelmi munkásságom nagy mérföldköveit, hiszen 
a Körös—Maros Nemzeti Parkért Egyesület színeiben 
bábáskodtam a nemzeti park 1997-es létrehozása körül. 
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                                                     Hazatértek! Isten hozta a gólyáinkat!

CIVILEK

Mióta Rákóczifalván élek, mindig jó érzéssel tölt el, 
amikor elbiciklizek a Toldi utcai gólyafészek alatt, biztosan 
nagyon sokan tudják, hogy a gyönyörű székelykapu melletti 
villanyoszlopon fészkelnek évek óta. Nemrégiben úgy hozta a 
sors, hogy megismerkedtem Fábián Erikával, aki családjával a 
mívesen faragott kapu mögött lakik, és azonnal megragadtam 
az alkalmat, hogy a gólyákról kérdezősködjek. Úgy is 
mondhatnám, lecsaptam, mint gólya a békára... 

- Mióta laktok itt, illetve amikor ideköltöztetek, már itt voltak 
a gólyák? 

- 1996-ban költöztünk ide, és igen, már akkor is itt volt a 
fészek. Nagyon örültünk neki, már amikor építkeztünk, akkor 
láttuk, hogy ez egy lakott fészek. 

- Meg tudtátok figyelni az évek alatt, hogy mikor szoktak 
megjönni a madarak? 

- Ha jól emlékszem, március 15-e körül szoktak jönni. 
Persze ez az időjárás függvénye is, de március közepe táján 
már mindig itt vannak. Idén a múlt hét végén (március 19-
20-a) érkeztek meg.  

- Látom, hogy egy kicsi rész leszakadt a fészek egyik oldaláról. 
Ezt ők helyrehozzák, vagy ilyenkor az embernek kell segítenie? 

- Nem, az ilyen apróbb „javításokat” ők ügyesen megcsinálják, 
amikor tavasszal visszatérnek. Egyszer avatkoztunk csak közbe. 
Ősszel történt, már elmentek, amikor egy nagy vihar levitte 
az egész fészket. Miután megkértük az engedélyt az illetékes 
hatóságtól, az E-ON munkatársai segítségével vettük le a 
fészket. A férjem és a szomszédunk, Lajos, lécekkel, drótokkal 
megerősítették, kiszélesítették, így tették vissza. 

- Honnan lehet észrevenni, hogy megszülettek a kisgólyák?
- Valamikor májusban születnek. Amikor a szülők etetik a 

kicsiket, ilyen „tititititi” hangot hallunk, és a kisgólyákat is lehet 
hallani, ők valami egészen érdekes torokhangot adnak ki, nem is 
tudom, nyöszörgésnek, vagy minek nevezzem. Tavaly öt kisgólya 
volt, előtte hárman voltak. Nagyon ügyesek, már pici korukban 
sem piszkítanak a fészekbe. Egyszer kiesett az egyikük, de nem 
tudjuk, hogy miért. Csak egy nagy puffanást hallottunk, és mire 
kimentünk, már szörnyethalt. Augusztus elején-közepén már 
kirepülnek, hiszen nemsoká indulniuk kell. 

- Ők vajon ugyanazon egy pár?
- Úgy gondojuk, hogy nem. Egyik évben a nőstény egyedül 

jött vissza, és bár egész nyáron ott repkedtek a hím gólyák 
udvarolni neki, csak augusztus végén választott magának párt.

- Milyen a gólyák szomszédságában élni? Biztosan vannak 
apróbb kellemetlenségeitek....

Rengeteget tettünk a kunhalmok védelméért, mígnem elértük, 
hogy 1996-tól az ország valamennyi kunhalma országos 
védettséget élvezzen. Országosan is egyedülálló, hogy azóta 
már a hatodik kunhalom művelésével hagytak fel a megyében. 
Ezeket faragott emlékoszloppal jelöljük meg.

— Mindegyik az ön fafaragása. Honnan gyökerezik a 
tehetsége?

— Bizony régen volt, amikor a beteg pici lányom mellett 
egy hétig dadáskodtam. Az ölembe ültettem, s közben faragni 
kezdtem egy fadarabot. A kislányom eközben sorba rakosgatta 

a forgácsokat, aztán a fejemre, meg a fülembe. Azóta 
faragok tudatosan. Az ikertestvérem, a bátyám és a fiam is 
farag. Bányamérnök nagyapánk négytornyú vadászkastélyt 
épített Miskolcon, szépen faragott, szerette a fát, tőle ered 
ez a tudományunk. Erdőben születtem, nem olyan régen 
megvettem szülőhelyem legrégebbi házát — 1790-ben 
már megvolt — a falu szélén. A kis lak is az erdőben áll, 
a kertjében az idők során 18 tölgyfa cseperedett. Köztük 
lelek otthonra, ha néha-néha elhagyom szívem másik 
választottját, Békés megyét.”

- Időnként össze kell szedni a 
fészekből kihullott békát, kígyót, 
siklót, patkányt, vakondokot, egeret. 
Reggelente általában reggel fél négykor 
ébredünk a kelepelésre, így köszöntik a 
reggelt, egymást, és ha idegen gólya 
veszélyezteti a fészket, akkor is.  

Ezek azonban eltörpülnek 
amellett, hogy mennyire örülünk, 
hogy itt vannak, hogy látjuk őket 
alacsonyan elrepülni az udvar felett, 
felnőni a kicsiket, nézni a csodálatos 
szárnyalását ezeknek a gyönyörű 
madaraknak.  

A gólyáinkkal kapcsolatban még 
megkérdeztem Katona Mihályt, 
a rákóczifalvi Madárbarát és 
Természetvédő Kör elnökét is, aki 
elmondta, hogy tudomása szerint 
elég régóta csak egy gólyafészke van 
Rákóczifalvának. A gólyák régen a 
Petőfi utcában, egy öreg akácfán fészkeltek, és amikor azt 
kivágták, akkor építettek ide, a Toldi utcába. 

„Többen is kitettünk az évek során fészekkosarat, de nem 
jártunk szerencsével. Tettünk egyet a volt gyakorlókerthez 
is három éve, de sajnos most is üresen áll. A rákóczifalvi 
Madárbarát és Természetvédő Egyesület 2008 óta kíséri 
figyelemmel a gólyáinkat, így szerepelnek a Magyar Madártani 
Egyesület online adatbázisában (www.mme.hu) is. Több 
sikeres gólyafészek webkamera is működik az országban, mi is 
nagyon szeretnénk, ha lehetne, de az egyesületünk korlátozott 
anyagi erőforrásai ezt egyelőre nem engedik meg. Amennyiben 
jelentkeznének támogatók, az egész ország, sőt külföldi 
érdeklődők is végigkísérhetnék gólyáink itteni életét. 

Tavaly nyáron két fekete gólyapárt is megfigyeltünk az 
ártéren, de a fészek pontos helyét nem tudtuk meghatározni. 
Amikor eljött a vonulás ideje, abban az élményben volt 
részünk, hogy több mint negyven fekete gólyát fotózhattunk 
le az ártéren, a gyülekező helyükön. Igyekszünk minél több 
fényképet készíteni e csodálatos madarakról, emlékszem, 
tavaly a város napján – mintha a maguk módján így 
köszöntötték volna a várost – kilenc fehér gólya körözött a 
református templom fölött.”    

Hegedűs Linda 
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Buksi és a repülő kutyák

CIVILEK

K u t y a i s k o l á n k 
tiszteletbeli tagjai Pintér 
Erika, aki látássérült és 
Buksi, a vakvezető kutyus, 
akik gyakran szerepelnek 
velünk a rendezvényeken, 
mindig nagy érdeklődést 
kiváltva, főleg a gyerekekből. 
Ebben a hónapban őt 
kértük meg, hogy mondjon 
egy rövid kis monológot 
bemutatkozásféleképpen. 
Cikkünk második részében 
egy nyári kutyás programra 
hívjuk fel a rákóczifalviak 
figyelmét, amelyről úgy 
gondoljuk, nem csak a 
kutyabarátok számára jelent 
majd kitűnő szórakozást… 

„Engem Pintér Erikának 
hívnak, és hatéves koromtól 
vagyok látássérült. Jelenleg 

Kunszentmártonban lakom, és 2006 óta közlekedem 
vakvezető kutyával. A kutyát mi neveltük itthon, viszont 
Pesten képezték ki. Attól kezdve, hogy visszakaptam őt, 
mint vakvezető kutyát, teljesen megváltozott az életem. A 
kutya neve Buksi. Ő egy zsömleszínű labrador kan kutya, 
és most hat és fél éves. Amióta együtt járjuk az utakat, 
nem nagyon szoktam igénybe venni látó ember segítségét, 
legalábbis az ismert környezetben nem. Egy idegen helyen 
természetesen szükség van látó emberre is, mert nem tudom, 
hogy merre kell menni, tehát parancsot sem tudok kiadni 
Buksinak, mert a vakvezető kutyák parancsra dolgoznak. 
Tehát ha én nem tudom, hogy mit szeretnék, akkor ő sem 
fog tudni elvinni sehova. Egy ismert környezetben ez nem 
fordul elő, mert ha azt mondom Buksinak, hogy megyünk 
haza, akkor szó nélkül haza hoz. A mindennapi ügyeket, 
pl, bevásárlás, hivatalos ügyek intézése, postára járás 
sem jelent már problémát számomra. Többéves harc után 
sikerült elérnünk, hogy mindenhova beengedjék a kutyákat. 
Van olyan üzlet itthon, ahova járni szoktunk, és alighogy 
belépünk, az eladók megrohanják Buksit, és agyonra 
dédelgetik. A másik, amit meg kell említenem, hogy ezelőtti 
életemben, amikor még fehérbotot használtam, „időnként”, 
az emberek nem jöttek oda hozzám olyan sűrűn segíteni 
akarni, mint mióta kutyám van. Sokszor odajönnek hozzám, 
és olykor csak beszélgetni szeretnének velem a kutyáról, 
vagy csak meg szeretnék simogatni. Ezen kívül voltunk mi 
már kutya versenyen is, és szépség versenyen is. Persze a 
kutya versenyen mi nem versenyeztünk, csak meghívtak 
minket. Voltunk már Rákóczifalván is rendezvényen. Volt 
olyan eset is, amikor azt hitték, hogy Buksi csak hobbi 
kutya, mert nem akarták elhinni, hogy vakvezető, mert 

annyira magabiztosan 
tudtam menni mellette.”

*
Nagy örömmel 

számolunk be arról, 
hogy 2011. augusztus 
14-én Rákóczifalva 
ad otthont a Flydogs 
Hungary Quadruped 
elnevezésű kutyás frisbee 
világbajnokságnak, amely 
nemzetközi bírókkal és 
nemzetközi mezőnnyel 
érkezik városunkba. 
A sportág a Flydogs 
Hungary egyesület 
megalakulása óta létezik 
Magyarországon, egyre 
több kutyást és nézőt 
hódítva meg.   

R á k ó c z i f a l v a 
városa tavaly nyáron 
már láthatott „repülő 
kutyákat”, hiszen a Duna-Tisza Kupa egyik állomását 
rendezték itt meg.

Fájó volt látni, hogy az igazán nívós és érdekes program 
csupán egy maroknyi rákóczifalvit hozott ki a sportpályára, 
de talán bennünk is volt a hiba, hogy nem vittük hírét 
kellőképpen a rendezvénynek. Ezért idén igyekszünk 
minden fórumot megragadni arra, hogy kicsalogassuk majd 
a nézőket, és higgyék el, nem fogják megbánni! 

A programjainkról rendszeresen hírt adunk a www.
rakoczikse.fw.hu és a Facebook Rákóczifalvi Kutyaiskola 
közösségi oldalán is. Aki a kutyás dobókorongos sportról 
szeretne minél többet megtudni, bátran böngésszen a www.
flydogs.hu oldalon!

Szeretnénk ezúton is megköszönni Krizsán József 
polgármester úr és az önkormányzat, Császiné Csáti 
Réka, a Varsány Közösségi Ház vezetője, Barabás István, 
a Falugondnokság vezetője, Ruskó Zsolt sportszervező, 
és Jámbor Sándor, a helyi polgárőrség vezetőjének a 
támogatását, amely nélkül nem tudtuk volna felvállalni a 
verseny lebonyolítását. 

Figyelem! A külföldi vendégek miatt világnyelveket 
(főleg angol, német és francia) beszélő fiatal önkénteseket 
is keresünk! 

Május elsején a Varsány Közösségi Ház által 
megrendezett Gyermeknapon mi is ott leszünk! A 
keverék kutya kiállítás mellett interaktív játékra hívjuk 
a gyerekeket, amely a felelős állattartásról szól majd – 
játékos formában. 

Mindenkit várunk szeretettel a programjainkra!
Hegedűs Linda 
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                                                                                                                            Gyógyszertár

UTÁNAJÁRTUNK

Az utóbbi időben sok vásárlónak kellett a receptre 
felírt gyógyszer nélkül távozni a rákóczifalvai Rákóczi 
Gyógyszertárból. Az okokat vizsgálva megkérdeztünk 
vásárlókat is. és a gyógyszertárat üzemeltető vállalkozókat 
is. A lakosságot megnyugtató helyzet kialakulásáig sajnos 
még egy kis időnek el kell telnie, de reméljük, hogy ez a 
kellemetlenség májusra már csak egy rossz emlék lesz.

56 éves férfi vásárló: Öt darab recepttel érkeztem. Egy 
gyógyszert megkaptam, kettő helyett ajánlottak helyettesítőt, 
ami ugyanazokat a hatóanyagokat tartalmazza, kettőre pedig 
péntek lévén hétfőig, esetleg keddig várni kell. Így inkább 
bemegyek Szolnokra a négy receptemmel. Lehetséges, 
hogy csak nekem nem volt szerencsém, mert akik előttem 
voltak, mind a hárman megkapták az összes gyógyszert amit 
szerettek volna.

51 éves női vásárló: Sajnos rendszeresen kell gyógyszert 
szednem, és nem is egy fajtát. A havi gyógyszeradag kiváltása 
az utóbbi időben mindig gondot jelentett. Igaz, hogy az elsőre 
meg nem kapott orvosságokat egy, esetleg két nap múlva 
megkapom, de így mégegyszer vissza kell menni a patikába.

60 éves női vásárló: több gyógyszert szerettem volna 
kiváltani receptre, és szerettem volna a többet, vény nélkül 
vásárolni. Az előttem sorban álló hölgynél kb. tíz darab 
recept volt. Egy férfi megjegyezte, hogy fogadni merne, hogy 
fele sem lesz most kiadva. Igaza lett, nyert volna. Valaki a 
sorból megjegyezte, volt rá példa, hogy tizennégyszer kellett 
visszajönnie egy orvosságért. 

A gyógyszertárat két vállalkozó üzemelteti közös 
vállalkozásban, Fejérné dr. Dányi Klára és dr. Lázár 
Marianna. Készségesen fogadtak az irodában és válaszoltak 
a kérdésekre, hiszen ahogy elmondták, nekik is érdekük, hogy 
a gyógyszertár jelenlegi helyzetét a lakosság megismerje és 
a lehetséges megoldásról első kézből tájékoztatva legyen.

 -  Mi az oka, hogy egy-egy gyógyszerért kétszer, esetleg 
többször is el kell jönni a gyógyszertárba ?

Fejérné dr. Dányi Klára: - A helyzet kialakulásáért több 
tényező szerencsétlen egybeesése okolható. Legfőképpen 
az okoz gondot, hogy a legnagyobb szállítónkkal újra kell 
kötni a szerződést. Ennek is több oka van, de ezzel nem 
szeretném untatni az olvasókat. A helyzet egy-két héten belül 
megoldódik, addig kérem a vásárlók és betegek türelmét. 
Másik ok, hogy az eddigiekkel szemben, amikor a gyógyszer 
árak évente egyszer változtak, az árak havonta változhatnak. Ez 
befolyásolja a gyógyszer szállítók ütemezését. A megrendelt 
gyógyszert, ha annak változik az ára, nem szállítja ki, csak 
az árváltozás után. Ezen kívül befolyásolja a szállítást az is, 
hogy változik a TB által támogatott gyógyszerek köre. Ez 
nem csak az árat befolyásolja, hanem a keresletet is, ezáltal 
természetesen az elérhetőséget is.

-  Annak mi az oka, hogy egyik gyógyszer egy nap alatt 
megjön, a másikra pedig több napot kell várni ?

dr. Lázár Marianna: - Mint a kolléganőm elmondta, 
a legnagyobb szállítónkkal van folyamatban a 
szerződéskötésünk. Ők vállalnak napi két szállítást. Ha tőlük 

van a pótrendelés ez megérkezhet még aznap, de másik 
cégtől lehet, hogy csak két nap múlva tudunk árut kapni. 
Ha rendeződik a helyzet remélem nem lesz ennyi gond a 
gyógyszerellátással. Én is csak arra kérhetem a lakosságot, 
hogy legyenek türelemmel, hiszen nekünk is érdekünk, 
hogy a lakosság minél elégedettebb legyen a gyógyszertár 
működésével.

- Van-e jogszabályi előírás arra, hogy milyen raktárkészletet 
kell kialakítani egy ilyen, a településen egyedül üzemelő 
gyógyszertárban ?

Fejérné dr. Dányi Klára: - Jogszabály csak azt írja elő, 
hogy tetanuszt kell a készletben tartani. Más gyógyszert, 
vagy gyógyszermennyiséget érvényben lévő szabályozó nem 
ír elő.

-  A szerződés rendezése után, mondjuk május elejétől 
várhatjuk azt, hogy mindennel elégedettek lehetünk, ha 
gyógyszerért jövünk Önökhöz ?

dr. Lázár Marianna: - Azt természetesen nem ígérhetem, 
hogy minden gyógyszer lesz raktáron, hiszen egy ilyen kis 
gyógyszertár esetében ez nem oldható meg, de az ellátás 
rendezett lesz. A rendszeres gyógyszert szedők igényeire 
figyelemmel leszünk. A mi részünkről megoldható 
problémákat megoldjuk, de azt ami nem rajtunk múlik – a 
TB támogatottság, a gyógyszerárak változása – az továbbra 
is hatással lehet az ellátásra. Mint a kolléganőm elmondta, 
nekünk is érdekünk, hogy a gyógyszertár működésével a 
lakosság elégedett legyen, és ennek érdekében minden tőlünk 
telhetőt meg is fogunk tenni. 

-   Köszönöm a tájékoztatást, és engedjék meg nekem, 
hogy egy hónap múlva visszatérjek, mint „próbavásárló” a 
változás felmérésére.

 
dr. Lázár Marianna: - Mi is köszönjük a lehetőséget, 

hogy tájékoztathattuk a lakosságot, és várjuk egy hónap 
múlva, remélhetőleg elégedett lesz az eredménnyel.    

F.F.

 A Rákóczifalvi Madárbarát 
és Természetvédő Kör

2011 az Erdők Éve és a Széncinege Éve alkalmából 
három kategóriában (óvodás, alsós, felsős)

természetismereti vetélkedőre 
és rajzpályázatra hívja a gyerekeket!

A vetélkedő időpontja és helyszíne: 
2011. május 27. 14. óra, Varsány Közösségi Ház

Négyfős csapatok jelentkezését várjuk 
                        a katonamihaly56@freemail.hu, 
  vagy a madarbarat2010@hotmail.com e-mail címeken. 

Kérjük, feltétlenül jelezzetek vissza! 
További információ: 20/393-4656
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KITEKINTÉS A NAGYVILÁGBA
  A Tűz országában II.

Az azerbajdzsáni népi bölcselet úgy tartja, hogy nem az 
tud sokat, aki sokat olvasott, hanem az, aki mindenütt ott 
volt, és sokat látott. Más vonatkozásban talán vitatnám az 
azeri bölcsek eme megállapítását, a kaukázusi, s közöttük az 
azerbajdzsán szőnyegek ügyében azonban én is azt vallom: a 
kézi csomózású szőnyegekről csak akkor tudhat valamit is az 
ember, ha látta azokat. Ha megcsodálta, ahogy a fény-árnyék 
bújócskázik a bársonyos felületen, ha ujjaival kalandozott a 
szőnyegeket díszítő motívumok labirintusában, ha tenyerével 
újra meg újra engedett a simogatás élvezetének. 

Jómagam egy bakui szőnyegmanufaktúrában találkoztam 
a csodával. A Lányok bástyája közelében az óvárosban. 
Mindössze nyolc-tíz asszony szorgoskodott csak a kívülről 
egyáltalán nem látványos lapos tetejű házban, de a kezük 
nyomán varázslatos szín- és motívumvilág bontakozott ki. 
A pipacs-pirosnak, az indigókéknek, a nap-sárgának, a rőt-
barnának és a mangánlilának valami sosem látott kavalkádja, 
s a geometrikus formáknak, leveles indáknak, rozettáknak, 
„tigristalpaknak” leírhatatlanul sokféle változata. Mondanom 
sem kell, elbűvölten álltam az asszonyok között, s azonnal 
elhittem, hogy a szőnyegkészítés őshazája a Kaukázus. Miért 
is hitetlenkedtem volna? Hiszen Azerbajdzsánban például 
már közel 2500 évvel ezelőtt is szőnyegeket készítettek. 

2.
Bakunak, de egyben az egész országnak is, meghatározó 

tájképi eleme a Kaszpi-tenger. Egyszer szürke párába 
burkolódzva, máskor tintakék színben pompázva mindit ott 
ringatózik az ember közelében. Azaz dehogy is ringatózik, 
sokkal inkább tajtékzik. Fölötte ugyanis állandóan örvénylik 
a szél. Irányát szinte óránként váltogatja, s közben 10-15 
méteres hullámokat korbácsol föl. Mindazonáltal a gyakori 
viharok nem riasztották azeri barátaimat, hogy egyik délutánon 
elvigyenek egy nyílttengeri hajókirándulásra. Vihartól való 
félelmemet sejtve csak legyintettek: „Ne aggodalmaskodj, 
a mi tengerünkön az úszni nem tudók sem süllyednek el, 
olyan magas a víz sótartalma. Meg aztán nem is tenger a 
Kaszpi, hanem a világ legnagyobb lefolyástalan sós tava.” 
Megnyugtatni ugyan nem tudtak, de velük tartottam. Utólag 

azt mondom, hogy jól tettem. 
E kirándulásnak köszönhetően 
láttam ugyanis a tengeri 
olajfúrótornyok láncolatát. Akkor 
két hatalmas toronysor nyúlt be 
a tengerbe. Egyenként olyan 20-
25 km hosszú lehetett a sor. A 
tornyokat hidak kötötték össze, s 
a hidak mindkét oldalán hatalmas 
átmérőjű csövek kígyóztak a 
szárazföld felé. Vive magukban 
a kitermelt nyersolajat. Állítólag 
akkoriban (1982) nyara Európa 
közelében ott, a Kaszpi-tengeren 
voltak a legmélyebb tengeri olaj 
kitermelő helyek. Azt mondták, 
hogy a fúrások átlagos mélysége 
meghaladta a 4500 métert. 

3.
Milyenek az azerbajdzsánok? – kérdezték tőlem annak 

idején, akik tudták, hogy messze jártam. Ma már nem 
emlékezem, hogy mit válaszoltam. Bizonyára valami 
közhelyet: kedvesek, vendégszeretők stb. Milyenek 
az azerbajdzsánok? – teszem fel most ennyi év után 
önmagamnak a kérdést. S mindenekelőtt így válaszolok: 
Antropológiailag hosszú fejű, keskeny arcú, mélyfekete 
szemű, fekete hajú, barna bőrű népség. Vagyis leginkább a 
török jelleget véltem bennük felfedezni. Talán van is némi 
igazam, hiszen az azerbajdzsán nép Kr. u. a XI. században 
alakult ki. Mégpedig az északi ága a kaukázusi albánok 
eltörökösödése révén. Az ország déli részén élők pedig iráni 
eredetűek. 

Arra persze már nehezebb válaszolni, hogy lelkiségüket, 
mentalitásukat tekintve milyenek. Egy tíznapos köztük 
tartózkodás nem is jogosít fel, hogy erre a kérdésre 
kimerítően válaszoljak. Így aztán csak sejtéseim vannak. 
Az vitathatatlan, hogy rendkívül hagyománytisztelők, 
ugyanakkor nyitottak is. A tekintélytisztelet ma is erősen 
munkál bennük, és mint a kaukázusi népeknél általában 
szigorúak az erkölcsi normáik. 

/folytatjuk/
Czirmayné Kocsis Róza
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IFJÚSÁG

Huszonegy sportoló és egy csapat részesült a „Megye 
Jó tanulója - Jó sportolója” és a „Jász-Nagykun-Szolnok 
Megye Legjobb Sportolója” címekben. Az elismeréseket 
a Megyeházán Dr.Csoór György, a megyei közgyűlés 
alelnöke és Dr.Juhász Enikő, a megyei közgyűlés 
Egészségügyi és Szociális Bizottságának elnöke adta át.

A megye vezetése élénk figyelemmel kíséri sportéletünk 
alakulását, sikereinket és természetesen gondjainkat is, és 
lehetőségei szerint igyekszik elismerni sportértékeinket - 
mondta köszöntőjében az alelnök. 

A „Diáksportért” Közalapítvány Kuratóriuma hét 
általános iskolás tanuló között Molnár István Patrikot, a 
II. Rákóczi F. Ált. Iskola (Rákóczifalva – asztalitenisz) 
részesítette „JÓ TANULÓ - JÓ SPORTOLÓ 2010.” 
címben.

„JÁSZ-NAGYKUN-SZOLNOK MEGYE LEGJOBB 
SPORTOLÓJA 2010.” DÍJBAN RÉSZESÜLT ifjúsági 
leány kategóriában - judo sportágban: Gyulai Réka, 

                                                                                                                           Elismerés

                                                                                    Lapot a diákoknak – Ladik

Az Új Néplapban időről-időre figyelemmel kísérjük a 
LADIK-os fiatalok munkáját.

Örömünkre szolgál, hogy Rákóczifalva is büszkélkedhet 
olyan csapattal, amelyik a három fordulót követően 
bekerült a megyei döntőbe kiválasztott tíz legügyesebb 

Sportolói elismerések átadása 
a megyeházán

(2011.március 3.)

a Szolnoki Sportiskola 
Sportegyesület sportolója, 
aki szintén rákóczifalvi. 
(Felkészítője: Németh 
Tibor).

Gratulálunk nekik és 
további sport- és tanulmányi 
sikereket kívánunk!

LADIK-os közé. Tegyük hozzá, hogy a lap 2011. április 6-i 
számában közöltek szerint olyan jól vették az akadályokat, 
hogy a harmadik fordulóban a legmagasabb pontszámot 
elért csapatok közé jutottak, így 145 összpontszámmal 
másodikként kerültek a döntőbe.

Gratulálunk a II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola és 
Alapfokú Oktatási Intézmény ARANYTOLLAK csapatának 
és bízunk benne, hogy hamarosan lapunk hasábjain is 
találkozhatunk az ügyes diákok írásaival.                  pbm
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HÍREK

Immáron 13. alkalommal hirdették meg a Bramac Tetőfedő Bajnokságot, melyre 4 kategóriában 209 pályázat érkezett.
Az idei évben Pahocsa Kálmán és csapata újfent megmérettetett a bajnokságon: a Felújított épületek, Középület kategóriában 
az I. helyet érték el a cserkeszőlői fürdő bejáratának felújításával.
Mindezzel azonban még nincs vége, hiszen április 8-án, a Construma 30. nemzetközi építőipari szakkiállításon európai zsűri 
előtt is megmutatják magukat.                                                                                                                                      Mondi

  Mesterművek tetőfokon

  Olvasói levél

Kedves Rákóczifalva “Tárogató Lap” munkatársai!
(valószínűleg a Rákóczi Lapot említi az olvasó – szerk.)
Nagy kedvteléssel szemlélgettem egyik korábbi számukat.
Történetesen az az oldal nagyon megragadott, amely a 

bevándorló – elvándorló gondolat elemzésével foglalkozik. 
Igaz ugyan, hogy nem jártam Rákóczifalván, de vannak 

oda kötő “gyökereim”. Egy bizonyos Radics család 
leszármazottja vagyok, akiknek Rákóczifalván voltak 
hatalmas birtokaik (hagymát termeltek főként), bár a család 
maga Tószegen lakott.

Nagy családról lévén szó, kizártnak tartom, hogy ne lenne 
ott élő rokonom, ha nem is ismerem személyesen.

Igazán tetszik az újság, a gondolatiság és a lelkiség, amely 
a lapból árad. Gratulálok hozzá!

Ezért is talán, de úgy érzem, hogy ha elmennék oda, bizony 
otthon érezném magam Önök között! Nem származtam el 
én, nem bizony! Összeköt bennünket rengeteg titkos és 
nyilvános szál, bizonyosan meg tudnánk fogni egymás 
kezét és közösen is létrehozni valamit, amit akkor találnánk 

ki, a pillanat hatása alatt!
Áldja Önöket az Ég és 

munkájukhoz további sok erőt 
és szeretetet kívánok, mert 
változatlanul büszke akarok 
lenni Rákóczifalvára!

Csatoltan elküldöm családi 
címerünket, még az is lehet, 
hogy valaki felismeri. 

A színházat pedig ne 
hagyják, az óriási dolog 
lenne! Mivel tárogatós 
vagyok és sok tárogatós 
barátom van, megígérhetem, 
hogy ha valami nevezetes 
alkalom adódik, bizony nagy 
örömmel zenélnénk Önöknek, 
hogy jobb legyen a kedvük, 
amolyan Rákóczifalvi – 
módra!

Szeretettel üdvözletem 
küldöm

Lukács Ágnes
e-mailAgnesLukacs@iota.hu

tel: 0036 1 478 3030
fax: 0036 1 341 5177
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VILÁGVÁNDOR

Legkedvesebb Barátaim!
Mint ahogy látják, megszületett az új honlap. Igaz, 

karácsonyra ígértük, de január 11-re készült el. El sem 
hiszik, mennyi időbe telt az adatok frissítése, ennek ellenére 
még mindég nem vagyunk készen. Rengeteg fényképet 
kell még feltöltenünk, tehát még egy darabig kérjük szíves 
türelmüket!

Máskülönben Jean Vancouverbe érkezése január 30-án 
megtörtént. És micsoda fogadtatása volt… A reptér „Érkező 
járatok” csarnoka zsúfolásig megtelt a Jean-ra várakozó 
emberek sokaságával. A WWWALK kanadai segítői jó 
néhány fiatalt szerveztek be, akik zászlókkal és feliratokkal 
várták Jean-t. Eközben a Karnevál Zenekar élőzenét játszott 
a várakozók szórakoztatására. 

A média is jelen volt, operatőrök és riporterek várták 
türelmesen, amíg Jean végez a karantén vizsgálatokkal. Ez 
egy nyaklánc miatt történt, amelyet kenguru fogakból és 
csontokból fűzött még ausztráliai gyaloglása idején. Néhány 
interjú, tánc egy kislánnyal, valamint rajongókkal való rövid 
találkozás, s már indultunk is Laurie és Martin Hanlon észak 
vancouveri otthonába, akik mindkettőnket elszállásoltak. 

A náluk töltött idő nagy részében egyedül voltunk, mivel 
vendéglátóink dolgoztak, gyermekeik pedig iskolában 
voltak. Ennek ellenére nem pihentünk, alig aludtunk, de még 
egy kényelmes sétára sem futotta időnkből, mivel a média és 
a rajongók nagyon lefoglaltak bennünket. 

Egy hetet töltöttünk Észak Vancouverben, majd egy 
belvárosi hotelbe tettük át székhelyünket, innen folytattuk a 
munkát. Jean hazatérésének híre Kínába is eljutott, ahonnan 
két nap alatt több mint 6000-en látogatták meg a honlapot. 
Elnézésüket kérjük, hogy nem tudtunk azonnal reagálni a több 
ezer e-mailre, valamint a honlapon közzétett kommentárokra. 
Azonban hálásan köszönjük az együttérzésüket és a 
szeretetüket.

Még egy hír, mielőtt rátérnék Jean új-zélandi gyaloglásának 
utolsó fejezetére: nemrégiben létrehoztuk a WWWALK 
Alapítványt, mely egy non-profit szervezet, és amelyet Jean 
a világ gyermekeinek megsegítésére szeretne használni. Az 
alapítvány jelenleg még nem tud elismervényt kiállítani az 
adományok fejében, de mihelyst Jean hazatér októberben, 
utána jár a dolgoknak. 

A WWWALK új-zélandi szakasza kezdettől fogva 
hihetetlen élmény volt Jean számára. Október 11-én kezdődött 
és a Barnardos NZ (egy gyermekekért tevékenykedő 
szervezet) azonnal szárnyai alá vette. A helyiek nagyon 
boldogok és tréfáskedvű emberek. Imádják az országukat és 
ezt általában szeretik is a világ tudtára adni. Joggal, hiszen 
a tájkép lélegzetelállító, a klíma kellemes, ugyanakkor a 
modern élet is jelen van. 

A WWWALK új-zélandi szervezői mindent elkövettek, 
hogy Jean gyaloglása minél kellemesebb és kényelmesebb 
legyen. A helyi médiák lelkesen kürtölik szerte minden 
lépését, így az emberek szívesen látják vendégül, megosztván 
vele a helyi specialitásokat egy-egy kalandos történetért 
cserébe. A Barnardos munkatársai figyelemmel kísérik 

útját, s előadásokat szerveznek számára iskolákban és 
klubokban. Méltóságteljes hegyek, zöld völgyek, legelésző 
birkanyájak és gyönyörű tengerparti látványokkal övezve 
megérkezik Christchurch-be november 3-án. Továbbhaladva 
óriási repcemezők mellett vezet útja, melyet itt üzemanyag 
előállítás céljából termelnek. 

November 20-án Pictonban intett búcsút a Déli-szigetnek, 
és ahol kompra száll az ország Északi-szigete felé. A 
fővárosban, Wellingtonban két jó barát, Rosemary és Bayly 
Tanner látják vendégül otthonukban. Szintén Wellingtonban 
a Kanadai Főbiztos jóvoltából ebédre hivatalos néhány 
honfitárs társaságában. 

A Cipőklinika egy újabb pár cipőt – a 49-ik pár – ajánl 
fel. Jean új-zélandi angyalai, Dezma és Adrian, valamint a 
Barnardos csapata valóban nagyszerűen gondját viselik. Az 
országban tartózkodása alatt mindössze 5-6 éjszakát kellett 
sátorban töltenie. Helyi képviselők boldogan csatlakoznak 
hozzá. Sajnos néha autóbaleseteknek is tanúi, ilyenkor 
igyekszenek segíteni, vigasztalni a kárvallottakat. 

Elmondhatjuk tehát, hogy a WWWALK jó ütemben 
halad. A karácsonyt Dezma és Adrian otthonában tölti 
Aucklandben, és hála a Skype-nak én is részesülhetek a 
karácsonyi reggelijükből. Eddig minden rendben, és annyira 
közel van már a várva-várt hazatérés. 

Karácsony után Jean folytatja útját. Feltett szándéka, hogy 
szilveszterkor is gyalogol, de a vendéglátók ezt máshogyan 
látják. Nem akarják magára hagyni az ünnepre, így 50 km-ről 
visszahozzák. 

Ettől fogva Jean szinte szárnyal, hiszen már csak egy 
hónap, s hazai földön lesz. Január 20, még néhány kilométer 
mielőtt eléri az Északi-sziget végét, de a szíve legmélyén 
már valami Kanada nevű ország vidékeit járja. Január 21-én 
kb. 25 ember társaságában eléri a sziget végét, ahol egy kis 
pezsgővel ünneplik meg az eseményt.   

Kilencnapi pihenő és egy kis városnézés következik, majd 
január 30-án Dezma és Adrian kiviszik a reptérre. Gombóccal 
a torkában búcsúzik ettől a gyönyörű országtól, valamint 
önzetlen polgáraitól. 

Folytatás következik…
Luce

Fordította: Papp László               

                                                                                                              Luce hírlevél
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